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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

W konstancińskim domu rekolekcyjnym „Dobry Zakątek”  
mógł zdarzyć się cud eucharystyczny. Badaniem hostii, na której 
pojawił się czerwony znak w kształcie krzyża, mają się zająć 
naukowcy.   

Cud, bakterie 
czy promocja? 

Dom rekolekcyjno-wypoczynkowy zlokalizowany jest w lesie nad Jeziorką

\\\ PIASECZNO 

W poniedziałek  
17 października wieczorem 
doszło do tragicznego 
wypadku z udziałem 
motocykla i osobowego forda. 
Niestety mimo udzielonej 
pomocy medycznej zmarł 
38-letni mężczyzna.      

D o zdarzenia doszło tuż przed 
skrzyżowaniem ul. Julianowskiej 

z Okulickiego. Jak informuje Komen-
da Powiatowa Policji w Piasecznie, 
jadący motocyklem Honda CBR męż-
czyzna wjechał w tył pojazdu marki 
Ford Fiesta. Osobówka poruszała się 
ul. Julianowską po wyjeździe na drogę 
z posesji, o czym świadczyć mają ślady 

po uderzeniu motocykla. Na miejscu 
zderzenia prowadzona była reanimacja 
poszkodowanego motocyklisty. Mimo 
udzielonej pomocy 38-latek zmarł. 

58-letnia kierująca fordem była 
trzeźwa, nie odniosła żadnych obra-
żeń. Czy trzeźwy był motocyklista, 

wyjaśni zlecona sekcja zwłok. Policja 
ustala dokładny przebieg zdarzenia 
pod nadzorem prokuratury. W wyjaś-
nieniu okoliczności tragedii pomocny 
może okazać się monitoring z pobli-
skich przedsiębiorstw.  

Anna Żuber

Tragedia na Julianowskiej

Do wypadku doszło po tym, jak ford wyjechał z posesji na ul. Julianowską
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\\\ ZGORZAŁA/ZAMIENIE 

W związku z tym, że GDDKiA 
planuje wykonanie pomiarów 
hałasu generowanego  
przez trasę S7 dopiero w rok 
po zakończeniu inwestycji, 
mieszkańcy wnioskują o to,  
by badania zrobiła gmina.          

J uż pierwszego dnia po uruchomie-
niu lesznowolskiego odcinka trasy 

S7 pojawiły się głosy mieszkańców 
narzekających na generowany przez 
ekspresówkę hałas. Ich zdaniem ekra-
nów wzdłuż trasy jest za mało i są za 
niskie. Dodatkowo brak w sąsiedztwie 
nasadzeń, które zapewniałyby dodat-
kową izolację akustyczną, ale też po-
prawiały jakość powietrza. Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 
zaznacza, że inwestycja została za-
projektowana, a następnie wykonana 
zgodnie z wymogami technicznymi i 
decyzją środowiskową, która z kolei 
była podstawą uzyskania decyzji ZRID. 
I zgodnie z planem pomiary hałasu 
zostaną wykonane w rok po oddaniu 
inwestycji do użytku. W oparciu o ich 

wyniki będzie można rozmawiać o 
dodatkowych zabezpieczeniach. Pyta-
nie brzmi czy w tym wypadku chodzi 
o rok od oddania całej inwestycji do 
użytku (na razie GDDKiA twierdzi, że 
odcinek B powinien być przejezdny 
do końca br.), czy zakończenia inwe-
stycji. Tu bowiem mowa dopiero o 
pierwszym kwartale 2024 roku, czyli 
na badania trzeba by czekać aż do roku  
2025. 

\\\   Badania powinna  
zlecić gmina

Część mieszkańców, którzy miesz-
kają najbliżej trasy, już teraz ma dość 
hałasu generowanego przez ruch na 
betonowej nawierzchni. A trzeba pa-
miętać, że prawdziwe oblicze natężenia 
ruchu i związanego z tym hałasu, po-
znamy dopiero po oddaniu do użytku 
środkowego odcinka budowanej trasy 
S7. Wówczas też skuteczność zapla-
nowanych w inwestycji zabezpieczeń 
akustycznych poznają mieszkańcy 
kolejnych sołectw położonych przy  
trasie. 

Skoro badań w najbliższym czasie 
nie wykona inwestor, mieszkańcy chcą, 

aby zleciła je gmina. Nauczeni doświad-
czeniem z punktami pomiarowymi ha-
łasu generowanego przez ruch lotniczy, 
wskazują konkretne punkty pomiaro-
we. Zgodnie z treścią rozpowszechnia-
nego w internecie wzoru wniosku do 
gminy hałas powinien zostać zbadany 
wzdłuż drogi ekspresowej S7 na całej 
długości wsi Zgorzała, na węźle Zamie-
nie, na rondzie na granicy Warszawy i 
Zgorzały – u zbiegu ulic Karczunkow-
skiej, Postępu oraz dojazdu do drogi 
technicznej i trasy S7. Dodatkowo 
każdy z mieszkańców dotkniętych 
uciążliwościami może wskazać swoją 
konkretną posesję. 

Mieszkańcy Zamienia zwracają 
uwagę, że ekrany kończą się za szybko 
również po ich stronie trasy.

– Od strony Zamienia w kierunku 
Nowej Woli też powinny być wydłużo-
ne, kończą się za szybko. Zabudowania 
co prawda są dość daleko, ale to jest 
przy placu zabaw i boisku. Wydłużenie 
tych ekranów o kilkadziesiąt metrów 
znacznie poprawiłoby komfort korzy-
stania z tych terenów rekreacyjnych. 
Teraz zrobiło się mało przyjemnie – pi-
sze jedna z mieszkanek.

\\\   Potrzeba więcej drzew 
Internauci zwracają uwagę, że do-

datkowo należy wnioskować o nasa-
dzenie drzew wzdłuż trasy.

– Będą chroniły dużo skuteczniej 
przed hałasem, zwłaszcza te wysokie. 
Ponadto, gdyby przestali tam kosić, to 
krzaczory same się rozrosną A to przy 
okazji lepsze nawilżenie i ochrona 
przed suszą oraz regulacja wysokiej 
temperatury latem – przekonuje inter-
nautka.

Wnioski o wykonanie pomiarów i 
nasadzeń mają trafić do władz gminy 
Lesznowola. 

– Po wykonaniu analiz i w przy-
padku przekroczenia dopuszczal-
nych norm poziomu hałasu wnoszę 
o podjęcie odpowiednich działań, tj. o 
wystąpienie o rozbudowę i podwyż-
szenie ekranów oraz zadrzewienie 
terenów wokół drogi ekspresowej S7,  
oraz dróg dojazdowych – brzmi frag-
ment pisma. – Powyższe działania bę- 
dą miały na celu zabezpieczenie zdro-
wia oraz jakości życia mieszkańców 
gminy Lesznowola, co należy do jej  
obowiązków.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Mieszkańcy chcą badań hałasu

Mieszkańcy są zdania, że ekranów jest za mało i są za niskie

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Na wrzesień burmistrz 
zapowiadał konsultacje  
z mieszkańcami w sprawie 
targowiska. Wtedy 
również miał być gotowy 
projekt zagospodarowania 
nieruchomości przy ulicy 
Świetlicowej. Tymczasem 
projekt nie został złożony,  
nie było też konsultacji.     

P omysł wybudowania gminnego 
targowiska przy ul. Świetlico-

wej od samego początku budzi spore 
kontrowersje. Zarówno zwykli miesz-
kańcy, jak i część radnych, mają spo-
re obiekcje związane z tą lokalizacją. 
Chodzi przede wszystkim o obsługę 
komunikacyjną terenu. I tak notorycz-
nie zakorkowana ulica Warszawska w 
dni targowe musiałby przyjąć dodat-
kowy ruch związany z dojazdem do i z 
miejskiego targowiska. Mimo wszystko 
jednak w czerwcu, na specjalnej sesji, 
radni podjęli decyzję o zmianie miej-
scowego planu zagospodarowania dla 
rejonu tzw. żeberka tak, by możliwe 
było zaprojektowanie w tym miejscu 
placu targowego. Wprawdzie władze 
gminy podkreślają, że nie ma mowy 

o likwidacji istniejącego prywatnego 
targowiska przy ul. Wojska Polskiego, 
a plac „na żeberku” ma być terenem 
wielofunkcyjnym, jednak w umowie 
z projektantem wyraźnie mowa jest o 
przygotowaniu projektu targowiska. 

Radni wskazali jedną z dwóch 
przedstawionych im wstępnie kon-
cepcji do dalszego projektowania, ale 
też zawnioskowali do burmistrza w 
sprawie zorganizowania spotkania 
z mieszkańcami na temat zagospo-
darowania tego terenu. Burmistrz 
Kazimierz Jańczuk zapowiedział kon-
sultacje na wrzesień, jednak te wciąż 
się nie odbyły. Co więcej, zgodnie z 
podpisanym z biurem projektowym 
20 lipca br. aneksem do umowy, ter-
min na przygotowanie projektu wraz z 

niezbędnymi uzgodnieniami i pozwo-
leniem na budowę został ustalony na 
30 września 2022 r. 

– Umowa została przedłużona 
z przyczyn obiektywnych – poinfor-
mował nas w ubiegłym tygodniu bur-
mistrz Kazimierz Jańczuk. – Konsul-
tacje odbędą się jeszcze w tym roku, 
jak projektant przygotuje materiały 
– zapowiada. Konkretny termin nie 
jest jeszcze znany, ale powinno to mieć 
miejsce w najbliższych tygodniach. 

Pytanie brzmi czy w sytuacji kry-
zysu ekonomicznego i podejmowania 
decyzji o oszczędzaniu m.in. na oświet-
leniu, gmina zdecyduje się na realizację 
inwestycji szacowanej nawet na kilka-
naście milionów złotych?

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Co dalej z miejskim targowiskiem?

Miejskie targowisko miałoby powstać na działkach przy ul. Świetlicowej

     OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2022 r., poz. 176) Starosta 
Piaseczyński zawiadamia, że w dniu  5 września 2022 r., na wniosek Burmistrza Miasta  i Gminy Piaseczno, 
została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 34/2022  (nr rej. ARB.6740.1.19.2022.NP) 
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej na rozbudowie ul. Polnej wraz z budową  
i przebudową sieci uzbrojenia terenu  w Chylicach, gm. Piaseczno
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– w liniach rozgraniczających projektowanej drogi
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Piaseczno, (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale poza inwestycją 
pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0008 Chylice: 167/1 (167/7; 167/8), 167/2 (167/9; 167/10), 169/2 (169/20; 
169/21), 170/2 (170/20;170/21),  131/6 (131/9; 131/10), 132/2 (132/3;132/4), 133 (133/1; 133/2), 134/5 
(134/8; 134/9), 134/2 (134/6; 134/7), 136 (136/1; 136/2), 137 (137/1; 137/2), 138/2 (138/3; 138/4), 412 
(412/1; 412/2), 428 (428/1; 428/2), 502 (502/1; 502/2), 180/7 (180/30; 180/31), 182 (182/1; 182/2), 
186/1 (186/2; 186/3), 187/1 (187/2; 187/3), 188/3 (188/11; 188/12), 189/3 (189/11; 189/12), 190/1 
(190/2; 190/3), 191/1 (191/3; 191/4), 192 (192/1; 192/2), 143, 142, 145, 500, 171/2, 173/2, 135/4, 174/2, 
180/6, 188/2, 189/2, 195/3, 144, 501 (501/1; 501/2)
– poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
konieczne dla wykonania przebudowy innych dróg publicznych, budowy lub przebudowy sieci 
uzbrojenia terenu oraz rozbiórki obiektów budowlanych 
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0031 Pólko PGR: 10, 45/3, 46
jedn. ew. Piaseczno, obręb 0008 Chylice: 130, 167/8 (z dz. 167/1), 167/10 (z dz. 167/2), 134/9 (z dz. 134/5), 
134/7 (z dz. 134/2), 135/3,  136/2 (z dz. 136), 138/4 ( z dz. 138/2), 412/2 (z dz. 412), 428/2 (z dz. 428), 
180/31 (z dz. 180/7), 182/2 (z dz. 182), 186/3 (z dz. 186/1), 187/3 (z dz. 187/1), 190/3 (z dz. 190/1), 191/4 
(z dz. 191/1),   192/2 (z dz. 192), 194/2, 194/5, 169/21 (z dz. 169/2), 170/21 ( z dz. 170/2), 131/10 (z dz. 
131/6), 131/5, 189/12 (z dz. 189/3), 188/12 (z dz.188/3), 132/4 (z dz. 132/2), 171/3
Z treścią decyzji nr 34/2022 z dnia 5 września 2022 r. na realizację inwestycji drogowej oraz załączonymi 
do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowy w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, po wcześniejszym umówieniu się drogą  e-mailową na adres n.postek@piaseczno.pl 
lub telefonicznie nr tel. (22) 756 62 54 wew. 119. Sprawę prowadzi: Natalia Postek.

W celu umówienia lub wysłania uwag proszę powołać się na nr rej. ARB.6740.1.19.2022.NP. Od ww. 
decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim pośrednictwem 
(Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od dnia jej publicznego 
ogłoszenia. Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się 
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano niniejszej decyzji rygor 
natychmiastowej wykonalności. Wobec powyższego, decyzja niniejsza:
• zobowiązuje do niezwłocznego wydania nieruchomości,
• uprawnia do faktycznego objęcia nieruchomości w posiadanie przez właściwego zarządcę drogi,
• uprawnia do rozpoczęcia robót budowlanych.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.19.2022.NP   
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 19.10.2022 r.
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\\\ PIASECZNO 

Lista technicznych uchybień 
zatrzymanego przez policję 
BMW była naprawdę 
bardzo długa. Stan pojazdu 
zagrażał bezpieczeństwu 
zarówno kierującego,  
jak i innym użytkownikom 
ruchu drogowego.       

M andat karny w wysokości 2000 
złotych, zatrzymany dowód 

rejestracyjny i zakaz dalszej jazdy-
-tak zakończyła się policyjna kontrola 

drogowa w Jazgarzewie. Niestety stan 
techniczny pojazdu nie był zgodny z 
przepisami i zagrażał bezpieczeństwu. 
– Samochód miał pękniętą szybę czo-

łową, co jest już przesłanką do utraty 
dowodu rejestracyjnego – informuje 
asp. Magdalena Gąsowska z Komen-
dy Powiatowe Policji w Piasecznie. – 
Nie działała większość świateł, w tym 
drogowe czy stopu. Ponadto dokona-
no niezgodnych z przepisami zmian 
konstrukcyjnych, nie działał hamulec 
awaryjny, a akumulator nie posiadał 
mocowania do ramy pojazdu – dodaje. 

Ponadto auto miało również 
zdemontowany system poduszek po-
wietrznych, za to w ramach przeróbek 
pojawiły się w nim ostre elementy – 
wewnątrz i na zewnątrz.  

Policja przypomina, że stan tech-
niczny pojazdów określa ustawa Prawo 
o Ruchu Drogowym.

Anna Żuber

Wysoki mandat 
za przerobione BMW

Auto miało pękniętą przednią szybę, nie działała większość świateł  
oraz hamulec awaryjny
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\\\ PIASECZNO 

Na ostatnim posiedzeniu  
(14 października) sąd  
nie wydał decyzji w sprawie 
wniosku o zasiedzenie pałacu 
w parku miejskim, złożonego 
przez Stowarzyszenie 
Wychowanek Szkoły 
Gospodarstwa Wiejskiego 
„Chyliczanka”.     

P o tym, jak sąd zdecydował o wpro-
wadzeniu powiatu piaseczyńskie-

go w zarząd nieruchomością, na po-
czątku sierpnia komornik sądowy oraz 
pracownicy starostwa powiatowego 
w asyście policji weszli do zabytkowej 
nieruchomości w parku miejskim. Jed-
nak na razie w pałacu zarządzanym 
przez starostwo nie są prowadzone 
żadne prace. – Zanim je rozpoczniemy, 
chcemy poznać decyzję sądu w sprawie 
zasiedzenia – tłumaczy wicestarosta 
Zdzisław Lis. Szacuje się bowiem, że 
wyremontowanie będącego w opłaka-
nym stanie obiektu może kosztować 
nawet 15 mln złotych.

Z wnioskiem o zasiedzenie bu-
dynku wystąpiło stowarzyszenie Wy-
chowanek Szkoły Gospodarstwa Wiej-
skiego „Chyliczanka”. Stowarzyszenie 
prowadziło w nim szkołę katolicką od 

1998 roku. W ostatnich latach w obiek-
cie liczącym 1000 m kw. uczyło się za-
ledwie kilkoro uczniów. W 2019 roku 
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budow-
lanego wyłączył obiekt z użytkowania 
z uwagi na jego zły stan techniczny. W 
sierpniu, podczas przekazywania sta-
rostwu kluczy do budynku członkowie 
stowarzyszenia deklarowali, że mają 
zamiar nadal prowadzić w nim szkołę.    

\\\   Decyzja jeszcze  
w tym roku?

Na ostatnim posiedzeniu dotyczą-
cym wniosku o zasiedzenie sąd wy-
słuchał obie strony, które przypisują 
sobie prawo do nieruchomości, a także 

świadków. Decyzja w sprawie jednak 
nie zapadła, możliwe, że jeszcze w tym 
roku odbędzie się kolejna rozprawa. Na 
razie nie wyznaczono terminu kolejne-
go posiedzenia. 

Neoklasycystyczny budynek w po-
łudniowej części parku miejskiego był 
gmachem Szkoły Gospodarstwa Wiej-
skiego w Chyliczkach, która rozpoczęła 
działalność w 1891 r, początkowo w 
starych zabudowaniach folwarcznych. 
Jej przeniesienie do ufundowanego 
przez hrabinę Cecylię Plater-Zyberków-
ny budynku odbyło się w 1902 r. Część 
pałacu zajmuje kaplica, która jest czyn-
na od momentu jego wybudowania.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Pałac wciąż bez decyzji

Możliwe, że sąd wypowie się w sprawie wniosku stowarzyszenia o zasiedzenie 
jeszcze w tym roku

\\\ ZORIENTOWANI NA DZIEDZICTWO. 
LUDZIE Z ŻELAZA                
Centrum Kultury w Piasecznie ma przyjemność 
zaprosić na kolejne spotkanie z cyklu „Zoriento-
wani na dziedzictwo”. Podczas spotkania w czwar-
tek 20 października o godzinie 18.30 wysłuchamy 
opowieści o dziejach starożytnego Mazowsza. 
Pierwsze wieki naszej ery to okres wyjątkowy w starożytnych dziejach zachod-
niego Mazowsza. Zamieszkująca ten teren społeczność była twórcą jednego z 
największych ośrodków hutniczych tzw. „barbarzyńskiej” Europy. Masowa pro-
dukcja żelaza przyczyniła się do intensywnego rozwoju gospodarczego regionu. 
Jego świadectwem są odkrywane podczas badań archeologicznych rozległe 
relikty osad oraz towarzyszące im cmentarzyska również na terenie naszej 
gminy. W ramach cyklu Spotkanie po-
prowadzi Marcin Woźniak – archeolog, 
kierownik Działu archeologii Mazow-
sza w Muzeum Starożytnego Hutnictwa 
Mazowieckiego im. Stefana Woydy  
w Pruszkowie.
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49, 
Piaseczno; wstęp wolny

\\\ PIASECZNO 
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\\\ CISZYCA 

RDOŚ podjął w końcu  
kroki, które mają na celu  
rzeczywistą ochronę 
rezerwatów Wyspy Świderskie 
i Wyspy Zawadowskie.  
Na plaży w Ciszycy mają się 
pojawić patrole.       

Onotorycznym ignorowaniu prze-
pisów obowiązujących w nad-

wiślańskim rezerwacie pisaliśmy już 
ponad dwa lata temu: „Do rezerwatu 
Wyspy Świderskie nie powinno się na-
wet wchodzić. Tymczasem plażowicze 
tam nie tylko wchodzą, ale również 
palą ogniska, śmiecą i hałasują. Bez 
żadnych konsekwencji”. Jedyne co się 
zmieniło od tamtej pory to…drastycz-
nie wzrosła liczba odwiedzających pla-
żę w Ciszycy. Zwłaszcza po tegorocz-
nych publikacjach na ogólnopolskich 
portalach, gdzie opisywano ją jako „pol-
skie Malediwy” czy „rajską plażę pod 
Warszawą”. Jedyny plus tych publikacji 
to zainteresowanie się Regionalnej Dy-
rekcji Ochrony Środowiska w Warsza-
wie problemem niszczenia rezerwatu, 
utworzonego głównie w celu ochrony 
siedlisk ptaków. Kiedy pytaliśmy o to 
ponad dwa lata temu, RDOŚ zasłaniał 
się brakiem odpowiednich służb i od-
syłał do straży miejskiej i policji, jako 
instytucji, które należy zawiadomić 
w przypadku łamania przepisów. Kto 
jednak miałby zawiadamiać? Inne oso-
by poruszające się po terenie, na który 
obowiązuje zakaz wstępu? Zgłoszeń 
mówiących o potrzebie interwencji na 
terenie rezerwatu Wyspy Świderskie 
nie otrzymywała ani konstancińska 
straż miejska, ani piaseczyńska policja. 

\\\   Najpierw informacja  
i edukacja

Wakacyjne „najazdy” plażowiczów 
na rezerwat w Ciszycy skłoniły RDOŚ 
do podjęcia działań. Opublikowane na 
stronie internetowej czy w mediach 
społecznościowych informacje o tym, 
że plaża w Ciszycy to rezerwat przyro-
dy i obowiązują w nim określone zasa-
dy, jak nietrudno się domyślić, niewiele 
zmieniły. Nie należy też oczekiwać, że 
odwiedzający to miejsce „plażowicze” 
wiele sobie zrobią z postawionych w 

ostatnich dniach tablic, które przypo-
minają o obowiązujących tu zakazach – 
począwszy od zakazu ruchu turystycz-
nego (dopuszczony jedynie ścieżką na 
wale przeciwpowodziowym), przez 
wyprowadzanie psów, palenie ognisk 
czy grillowanie aż po naruszanie ciszy 
poprzez jazdę na motocyklach, czy 
quadach, co nie należy do rzadkości. 
Oczywiście ustawienie takich tablic to 
ważny krok edukacyjny. Nie wszyscy 
bowiem wiedzą, że do obu nadwiślań-
skich rezerwatów nie wolno wchodzić. 
Opierając się na doświadczeniu, można 
mieć pewność, że jedynie niewielki od-
setek tych, którzy będą chcieli dostać 
się na plażę w Ciszycy, zrezygnuje z tego 
zamiaru, przeczytawszy informacje na 
tablicy. Chyba że ryzyko poniesienia 
kary za złamanie zakazu, będzie się 
wydawać realne. Wówczas więcej osób 
ma szansę zastanowić się, czy warto 
ryzykować. 

\\\   Będą też kontrole i kary
Wygląda na to, że rozumie to rów-

nież RDOŚ. Jak informuje na swojej 
stronie internetowej, podpisał ze Sto-
łecznym Komendantem Policji porozu-
mienie, które ma na celu wykrywanie 
i zwalczanie wykroczeń i przestępstw 
w zakresie ochrony przyrody, w szcze-
gólności tych dotyczących rezerwatów. 

– Wiślane rezerwaty przyrody zo-
stały wyznaczone głównie dla ochro-
ny ptaków  wyprowadzających tu lęgi 
i korzystających z doliny Wisły jako 
ważnego korytarza ekologicznego w 
czasie migracji (tu ptaki odpoczywają 
i żerują). Obecność ludzi powoduje, że 
miejsca te przestają być bezpiecznym 
schronieniem dla ptaków, prowadzi do 

niszczenia jaj i śmierci piskląt, o czym 
sprawcy często nie mają pojęcia – pod-
kreśla RDOŚ. 

RDOŚ zapowiada, że po zainstalo-
waniu tablic informacyjnych przyjdzie 
czas na kontrolę nadwiślańskich rezer-
watów. Planowane są wspólne patrole 
policji, straży miejskiej i pracowników 
RDOŚ-u, podczas których funkcjonariu-
sze sprawdzą przestrzeganie obowią-
zujących na terenie rezerwatu zakazów. 

– W początkowej fazie, będą nasta-
wione głównie na prewencję i edukację 
– zapowiada RDOŚ. – Ta forma dzia-
łania zostanie wzmocniona wiosną, 
w okresie lęgowym ptaków, kiedy to 
obecność ludzi na piaszczystych pla-
żach i wyspach jest szczególnie nie-
wskazana. Oznacza to, że osoby naru-
szające przepisy obowiązujące w ww. 
rezerwatach przyrody będą musiały 
się liczyć z konsekwencją w postaci 
grzywny. 

\\\   Aplikacja z rezerwatami
RDOŚ zachęca też do skorzystania 

z aplikacji „Mazowieckie Rezerwa-
ty Przyrody”, dzięki którym możemy 
sprawdzić jakie zasady obowiązują na 
danym terenie, a także uzyskać wiele 
ciekawych informacji na temat rezer-
watów. 

– Podpowiada także, gdzie znajdu-
ją się szlaki i miejsca udostępnione do 
ruchu. Korzystając z niej, można się wy-
brać na wirtualny spacer po rezerwacie 
Wyspy Zawadowskie, który pomoże 
lepiej zrozumieć, dlaczego tak ważne 
jest pozostawienie tego miejsca przy-
rodzie – pisze RDOŚ.

Agnieszka Maj

Będą kontrole w rezerwacie

Tablice informacyjne stanęły w obu rezerwatach
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     OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
O ZMIANIE WNIOSKUW PROWADZONYM POSTĘPOWANIU

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 176 ze zm.), 
informuję, iż w związku z decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 87/SPEC/2021 z dnia 25 sierpnia 2021 r. 
znak: WI-I.7821.22.16.2020.AT, uchylającą w całości decyzję Starosty Piaseczyńskiego nr 24/2020  
z dnia 16 listopada 2020 r. nr rej. ARB.6740.1.32.2019.KS i przekazującą sprawę do ponownego 
rozpatrzenia organowi I instancji, w dniu 17 października 2022 r. pełnomocnik inwestora złożył 
korektę wniosku o udzielenie zezwolenia na realizację inwestycji drogowej.     
inwestor:       Burmistrz Gminy Konstancin-Jeziorna, ul. Piaseczyńska 77, 05-520 Konstancin-Jeziorna             
inwestycja:    rozbudowa dróg gminnych na terenie Skolimowa Północno-Zachodniego w Gminie 

Konstancin- Jeziorna    
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Konstancin-Jeziorna, w nawiasach podano nr działki po podziale (po średniku działki po podziale 
poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu, * działki po podziale pod inwestycję będące 
własnością gminy), oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jednostka ewidencyjna Konstancin-Jeziorna, obręb 01-17: 31/3, 31/5, 45/2, 61/1, 61/2, 61/3, 53 (53/1; 
53/2), 60/2 (60/3; 60/4), 
jednostka ewidencyjna Konstancin-Jeziorna, obręb 01-18: 4/2, 4/11, 4/23, 6/4, 7/7, 7/10, 10/3, 13/2, 
13/3, 13/4, 14/3, 14/4, 14/5, 14/6, 15/2, 15/5, 15/6, 16/1, 17/2, 17/5, 17/6, 17/7, 17/8, 18/6, 18/9, 19/3, 
19/5, 19/7, 4/3 (4/65; 4/66), 4/6 (4/67; 4/68), 4/7 (4/69; 4/70), 4/8 (4/71; 4/72), 4/10 (4/63; 4/64), 4/16 
(4/61; 4/62), 4/17 (4/59; 4/60), 4/32 (4/43; 4/44; 4/45), 4/33 (4/55; 4/56), 4/38 (4/49; 4/50), 4/39 (4/51; 
4/52), 4/40 (4/53; 4/54), 4/41 (4/46; 4/47; 4/48), 4/42 (4/57; 4/58), 6/1 (6/13; 6/15; 6/14), 6/12 (6/16; 
6/17), 7/8 (7/18; 7/19), 8/3 (8/5; 8/6), 11/1 (11/3; 11/4), 11/2 (11/5; 11/6), 12/2 (12/20; 12/21), 12/3 
(12/26; 12/27), 12/12 (12/18; 12/19), 12/14 (12/22; 12/23), 12/15 (12/24; 12/25), 13/1 (13/5; 13/6; 13/7; 
13/8; 13/9), 16/3 (16/4; 16/5), 21/2 (21/9; 21/10), 21/3 (21/5; 21/6), 21/4 (21/7; 21/8), 24/2 (24/3; 24/4), 
14/2, 16/2, 17/3, 17/4, 19/2, 19/6, 
jednostka ewidencyjna Konstancin-Jeziorna, obręb 01-26: 1/1, 1/2, 16, 25, 80, 93, 94, 95/1, 95/2, 95/3, 
96/3, 96/4, 110/1, 110/2, 115/2, 115/3, 116, 117, 121/1, 121/2, 121/3, 123/1, 123/2, 5 (5/1; 5/2), 14 (14/1; 
14/2), 17 (17/1, 17/2; 17/3), 20 (20/1; 20/2), 23 (23/1; 23/2), 24/4 (24/21; 24/22), 26 (26/1; 26/2; 26/3), 
27/1 (27/5; 27/6), 27/2 (27/3; 27/4), 30 (30/1; 30/2), 34 (34/1; 34/2), 37/1 (37/3; 37/4), 37/2 (37/6; 37/5; 
37/7); 42 (42/1; 42/2), 47 (47/1; 47/2), 49 (49/3; 49/4), 51 (51/1; 51/2), 60 (60/1; 60/2), 62/1 (62/5; 62/6), 
62/2 (62/3; 62/4), 66/3 (66/4; 66/5), 67 (67/1; 67/2), 73 (73/1; 73/2), 79 (79/1; 79/2), 81 (81/1; 81/2), 82 
(82/1; 82/2), 91 (91/1; 91/2), 92 (92/1; 92/2), 103 (103/1; 103/2), 111 (111/1; 111/2), 126 (126/1; 126/2), 
127 (127/3; 127/4), 130 (130/1; 130/2), 135 (135/1; 135/2), 139/2 (139/5; 139/6), 33/3,
jednostka ewidencyjna Konstancin-Jeziorna, obręb 01-27: 62, 63/1, 64, 65/3, 23 (23/1*; 23/2), 24 (24/1; 
24/2), 29 (29/1; 29/2), 
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
(w nawiasach podano nr działki przed podziałem)
jednostka ewidencyjna Piaseczno – obszar wiejski, obręb 0009 Chyliczki: 80/2, 22/12, 23/24, 38/2, 
39/17, 45/18, 45/104, 50/40, 53/1, 82, 26/7,
jednostka ewidencyjna Konstancin-Jeziorna, obręb 01-26: 5/2 (z dz. 5), 24/2, 24/7, 27/4 (z dz. 27/2), 27/6 
(z dz. 27/1), 114, 139/6 (z dz. 139/2), 3, 4/1, 17/3 ( z dz. 17), 26/3 ( z dz. 26), 37/5 (z dz. 37/2), 122/1, 122/2, 
115/1,
jednostka ewidencyjna Konstancin-Jeziorna, obręb 01-17:  49/4, 53/2 (z dz. 53), 31/5,
jednostka ewidencyjna Konstancin-Jeziorna, obręb 01-18:  4/45 (z dz. 4/32), 6/17 (z dz. 6/12), 8/4,                           
12/23 (z dz. 12/14), 26, 12/21 (z dz. 12/2), 4/22, 12/27 (z dz. 12/3),
jednostka ewidencyjna Konstancin-Jeziorna, obręb 01-27:  39/5, 20/8, 23/2 (z dz. 23), 39/6, 62, 65/3,

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, Stanowisko w Górze 
Kalwarii, ul. 3-go Maja 10, 05-530 Góra Kalwaria, gdzie od pon. do piąt. w godzinach 8-15, można 
zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. 

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach,  z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez zawiadomienie w Biuletynie 
Informacji Publicznej (http://bip.piaseczno.pl/public/).

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.32.2019.KŚ   
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 19.10.2022 r.
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Znamy już wyniki głosowania na projekty 
Budżetu Obywatelskiego 2023

W tegorocznej edycji złożono 2811 kart  
do głosowania, z czego 2615 drogą elektro- 
niczną. 2775 osób oddało głos poprawnie, 
natomiast 36 osób zagłosowało nieprawi- 
dłowo. Głównymi powodem unieważnienia 
głosów było niepodanie wszystkich wyma- 
ganych danych na karcie do głosowania lub 
podanie nieprawidłowych danych. Zgodnie 
z Regulaminem Budżetu Obywatelskiego 
w Piasecznie takie głosy nie mogą zostać 
uznane za ważne.

Do realizacji w 2023 roku kwalifikują się 
projekty, które uzyskały kolejno największą 
liczbę głosów, aż do wyczerpania ogólnej 
kwoty w wysokości 1 000 000 zł przeznaczo- 
nej na ich realizację. W sytuacji, gdy pozosta- 
łe środki finansowe nie pozwalają na reali- 
zację kolejnego projektu z listy, za przyjęty 
do realizacji uznaje się projekt zajmujący 
niższą pozycję na liście, jeżeli koszty jego  

realizacji mieszczą się w kwocie pozostałej 
do rozdysponowania. Tym sposobem do gro- 
na zwycięskich projektów przeszły projekty 
„Badanie FMS dzieci uprawiających sport  
w wieku 8-14 lat” oraz „Jednodniówka Pia-
seczno 60+”.

Przedstawiamy zwycięskie projekty, które 
będą realizowane w przyszłym roku w ra-
mach Budżetu Obywatelskiego w Piasecznie 
w kolejności od tego, który zdobył najwięcej 
głosów:
1. SP Józefosław – nowa nawierzchnia 
(typu sztuczna trawa) na boisku  
piłkarskim.
Projekt zakłada wykonanie nowej  
nawierzchni (typu sztuczna trawa)  
na zewnętrznym boisku piłkarskim 
 przy szkole.
2. Stop smog! Drzewa, kwiaty,  
ozdobne rośliny antysmogowe – nasi 
sprzymierzeńcy w walce o czyste  
powietrze.
Celem projektu są dalsze nasadzenia  
zieleni w Piasecznie.
3. Bezpieczny pieszy – doświetlenie  
przejść dla pieszych w Piasecznie.
Projekt zakłada poprawę bezpieczeństwa 
pieszych w Piasecznie dzięki instalacji  
aktywnych punktów odblaskowych.
4. Cień na placach zabaw
Projekt zakłada  zacienienie  placów zabaw: 
w Parku Miejskim, przy ul. Fabrycznej  
oraz przy CEM poprzez posadzenie drzew.

5. Badanie stóp dzieci klas 1-6 w Gminie 
Piaseczno.
Projekt ma na celu szybką  
diagnostykę wady u dzieci w wieku  
wczesnoszkolnym oraz pokierowanie 
dalszym postępowaniem.
6. Zazielenienie, nasadzenia drzew wraz  
ze wzmocnieniem skarpy na ul. Jutrzenki 
w Józefosławiu.
Projekt zakłada wzmocnienie skarpy pod 
nasadzenia dużych drzew przy ul. Jutrzenki 
w Józefosławiu oraz zasadzenie 20 drzew.
7. Laboratorium robotyki.
Projekt zakłada doposażenie Multicentrum 
działającego w Bibliotece Publicznej  
w Piasecznie w zestawy do robotyki z serii 
LEGO Education, które są dedykowane 
 dla dzieci w wieku 6+ i organizowanie 
warsztatów dla mieszkańców Piaseczna 
i okolic.
8. Ortoptyczne badania diagnostyczne 
dzieci w wieku 5-8 lat na terenie gminy 
Piaseczno.
Projekt ma na celu wychwycenie trudności 
ze wzrokiem u dzieci w wieku 5-8 lat.
9. Bezpłatne badania przesiewowe  
w kierunku spektrum autyzmu dla dzieci  
w wieku 2 lat – informacje dla rodziców  
i specjalistów.
Celem projektu jest zachęcenie rodziców 
małych dzieci i lekarzy pediatrów  
pracujących w poradniach zdrowia  
do zwrócenia uwagi na występowanie 

pierwszych oznak zaburzeń rozwoju u dzieci 
w obszarze rozwoju mowy, umiejętności 
społecznych oraz wskazanie instytucji,  
do których można się zgłosić w celu dalszej 
diagnostyki.
10. Nakrętkowe Serce.
Nakrętkowe  Serce to projekt mający  
na celu zebranie jak największej liczby  
plastikowych nakrętek, a tym samym 
wsparcie osób, fundacji czy stowarzyszeń 
zbierających nakrętki, a także promujące 
recykling.
11. Stojaki na rowery w Zalesiu Górnym.
Projekt zakłada ustawienie stojaków  
na rowery na bazarku gminnym.
12. TABLICE HISTORYCZNE – Oryginalne 
MAPY HISTORYCZNE Piaseczna – punkty  
z przezroczystymi tablicami oraz opisem.
Projekt ma na celu umieszczenie w 
wybranych punktach map i historycznych 
planów miasta.
13. Poidła dla Józefosławia.
Projekt zakłada zakup, dostawę i montaż 
poidełek, promujących picie wody z sieci.
14. Uczeń w spektrum autyzmu  
– spotkania psychoedukacyjne dla dzieci, 
rodziców i specjalistów.
Projekt zakłada organizację cyklu szkoleń 
w formie konferencyjnej oraz warsztatowej.
15. Festiwal gier planszowych.
Projekt zakłada zakup gier planszowych 
i organizację tygodniowego festiwalu  
gier planszowych. Wydarzenie ma na celu 

promocję gier planszowych jako formę 
wspólnego spędzania wolnego czasu.
16. Tydzień pierwszej pomocy  
w Głoskowie.
Projekt ma na celu przeprowadzenie 
wykładów oraz warsztatów z zasad  
udzielania pierwszej pomocy.
17. Aktywny senior nie tylko w mieście  
– gimnastyka dla seniorów, prowadzona 
na obszarach podmiejskich/wiejskich 
gminy Piaseczno.
Celem projektu jest promowanie  
aktywnego i zdrowego stylu życia wśród 
piaseczyńskich seniorów.
Kolejne projekty z listy, których kwota 
pozwoliła na zakwalifikowanie do listy 
zwycięskich:
18. Badanie FMS dzieci uprawiających 
sport w wieku 8-14 lat.
Dzięki projektowi, dzieci uprawiające  
sport zostaną przebadane z wykorzysta-
niem specjalistycznego sprzętu. Test FMS 
pozwoli ocenić sprawność ogólną dzieci 
uprawiających sport.
19. Jednodniówka „Piaseczno 60+”.
Celem projektu jest wydanie jednodniówki 
– gazety prezentującej dorobek i problemy 
pokolenia seniorów w Gminie Piaseczno.

Serdecznie gratulujemy pomysłodawcom 
zwycięskich projektów!  
Dziękujemy za wszystkie oddane głosy.
Więcej na stronie www.bo.piaseczno.eu.

W 2023 roku w ramach Budżetu Obywatelskiego zostanie zrealizowanych 19 projektów za łączną kwotę 992 264 zł.

URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

P R O M O C J A

O domniemanym cudzie euchary-
stycznym, który mógł się zdarzyć 

w domu rekolekcyjnym „Dobry Zaką-
tek” w Konstancinie-Jeziornie, zrobiło 
się głośno w całej Polsce po publika-
cji Radia dla Ciebie (RDC). Dyrektor 
ośrodka przy ul. Słowackiego 8, ksiądz 
Bogusław Jankowski, wyraża nadzieję, 
że czerwona plamka w kształcie krzy-
ża, która pojawiła się na hostii, okaże 
się znakiem od Boga.

Z relacji księdza wynika, że podczas 
nabożeństwa w dniu 10 września br. 
hostia upadła na stopień ołtarza, więc 
zgodnie z kościelną procedurą kapłan 
umieścił ją w naczyniu liturgicznym 
i zalał wodą po to, by się rozpuściła. 

\\\   Czerwony znak
– Kiedy po tygodniu ksiądz zaj-

rzał do naczynka, mając przekonanie, 
że  hostia się jak zwykle rozpuściła, 
zobaczył, że ta hostia jest troszeczkę 
rozpuszczona, natomiast z boku hostii 
ukazała się czerwona plamka w kształ-
cie krzyża. O ile hostia rozpuściła się 
całkiem w vasculum, o tyle ta czerwona 
krwawa plamka cały czas jest – tłuma-
czył ksiądz Jankowski dziennikarzowi 
RDC.

Dyrektor „Dobrego Zakątka” ma 
nadzieję, że badania potwierdzą, że 
mamy do czynienia z tzw. cudem eu-
charystycznym. Aby tak się stało, eks-

pertyza musiałaby wykazać, że sub-
stancja obecna na fragmencie hostii 
jest tkanką ludzką, a jej pojawienie się 
w tym miejscu jest niewytłumaczalne. 
Zgodnie bowiem z dogmatem kościoła 
katolickiego o transsubstancjacji chleba 
i wina, miałoby to świadczyć o obecno-
ści ciała lub krwi Chrystusa. Kościół jest 
jednak bardzo ostrożny w uznawaniu 
takich zjawisk za cud eucharystyczny. 
Poprzedzają go badania naukowe i tak 
też ma się stać w tym wypadku.

W poniedziałek 10 października 
ksiądz Bogusław Jankowski przekazał 
hostię z tajemniczą plamką Kurii Me-
tropolitalnej Warszawskiej. 

– Jeżeli to się potwierdzi, a w wie-
lu miejscach zostało to potwierdzone, 
jeżeli badania pokażą, że rzeczywiście 
był to cud, że rzeczywiście jest to taka 
sama krew, jak na Całunie Turyńskim, 
w Sokółce czy Legnicy i jeżeli taka by-
łaby opina lekarzy, to byłby to wielki 
znak i wielka pomoc w umocnieniu 
naszej wiary – powiedział cytowany 
przez RDC dyrektor „Dobrego Zakątka”.

Kuria zapowiada, że hostia zosta-
nie wkrótce zbadana, ale szczegółów 
dotyczących tego, kto badania przepro-
wadzi, nie ujawnia. 

\\\   Cud czy biologia?
Zazwyczaj w takich przypadkach 

okazuje się, że czerwona substancja 

to…bakteria Serratia marcescens na-
zywana pałeczką krwawą lub pa-
łeczką cudowną. Jest ona obecna w 
przewodzie pokarmowym każdego 
zdrowego człowieka. A w odpowied-
nich warunkach wytwarza właśnie 
czerwony barwnik i chętnie namna-
ża się na skrobi wchodzącej w skład  
chleba. 

– Doświadczenia z przeszłości 
nakazują ostrożność, dyskrecję i ciszę, 
która w tym wypadku została niestety 
naruszona. W ostatnich 10 latach zo-
stały nam zgłoszone dwa takie przy-
padki. Prowadzone wówczas badania 
wykluczyły prawdziwość cudu eucha-
rystycznego, wykazując obecność pew-
nych form grzybów na obu badanych 
wówczas hostiach – powiedział „Gaze-
cie Wyborczej” rzecznik archidiecezji 
warszawskiej, ksiądz Piotr Śliwiński. 

\\\   Czy Konstancin-Jeziorna 
stanie się kolejną Sokółką?

Komentarze do informacji o ewen-
tualnym cudzie eucharystycznym, któ-
ry miałby się zdarzyć przed miesiącem 
w Konstancinie-Jeziornie, są bardzo 
podzielone. Osoby wierzące mają na-
dzieję, że badania potwierdzą, iż ma-
my do czynienia z niewytłumaczalnym 
zjawiskiem, a więc znakiem od Boga. 
Nie brakuje też takich, którzy upatrują 
w tej informacji, zwłaszcza że stała się 

publiczna przed wykonaniem badań, 
działań o charakterze marketingowym.

– Niedawno było otwarcie tego 
miejsca, głośno reklamowane na kon-
stancińskich forach. To zapewne nie 
wystarczyło, zatem przekaz jest pro-
sty-przybywajcie! – napisała jedna z 
internautek.

Dom Pielgrzyma w ośrodku re-
kolekcyjno-wypoczynkowym „Dobre 
Miejsce”, został bowiem oddany do 
użytku w maju bieżącego roku. Oficjal-
ne otwarcie z poświęceniem miało zaś 
miejsce 7 września 2022 r. Wcześniej, 
od 2018 roku, pielgrzymi mogli odwie-
dzać odnowiony zabytkowy budynku 
sprzed 120 lat. Położony w środku sos-
nowego lasu, nad Jeziorką obiekt, jest 
reklamowany jako obiekt noclegowy. 
To świetne miejsce na wypoczynek, nie 
tylko dla pielgrzymów. Oferta skiero-
wana jest bowiem do wszystkich zain-
teresowanych noclegami w spokojnym 
miejscu blisko natury. „Dobry Zakątek” 
oferuje 50 miejsc noclegowych w poko-
jach jedno- i dwuosobowych z łazienka-

mi i to w atrakcyjnej cenie. Do tego od-
wiedzający mają do dyspozycji kaplicę 
i oratorium, salę dla 60 osób oraz dwie 
30-osobowe sale konferencyjne. Jest 
również wielka jadalnia z nowoczesną 
kuchnią, gdzie można urządzić również 
przyjęcia okolicznościowe.  – Miejsce 
jest idealne na rekolekcje, dni skupie-
nia, konferencje, weekendy formacyjne, 
warsztaty itp. – przekonuje dyrektor 
ośrodka.  

Bez wątpienia dla osób wierzących 
informacja o tym, że w tym miejscu mo-
gło dojść do cudu eucharystycznego, 
może być dodatkową zachętą do od-
wiedzenia „Dobrego Zakątka”. Po tym, 
jak ogłoszono informację o cudzie w 
Sokółce czy Legnicy, do kościołów za-
częły ściągać dziesiątki wiernych. I choć 
Watykan oficjalnie nie uznał tych wy-
darzeń za cuda eucharystyczne, nadal 
przyciągają pielgrzymów. Czy tak też 
stanie się w Konstancinie-Jeziornie? 
Czas pokaże.

Tekst i zdjęcia Agnieszka Maj

Cud, bakterie czy promocja? 

Na hostii pojawił się czerwony znak w kształcie krzyża
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\\\ BASZKÓWKA 

W wakacje chodnik wzdłuż 
ulicy Wierzbowej wybudowała 
gmina, teraz z kolei chodnik 
wzdłuż ulicy Sadowej buduje 
powiat.     

B aszkówka to jedna z miejscowo-
ści gminy Piaseczno, w których w 

ostatnich latach przybywa mieszkań-
ców, a terenów pod kolejne inwestycje 
mieszkaniowe nie brakuje. Urbani-
zacja kolejnych terenów wiąże się ze 
wzmożonym ruchem pojazdów, ale też 
większą liczbą pieszych i rowerzystów, 
którzy chcą dotrzeć do sklepu, szkoły 
czy na przystanek autobusowy.

W wakacje gmina Piaseczno zreali-
zowała inwestycję polegającą na budo-
wie chodnika wzdłuż ulicy Wierzbowej 
w Baszkówce. Znacznie większy ruch 
panuje jednak na drodze powiatowej 
prowadzącej z Głoskowa do Złotokłosu. 
Wprawdzie w kilku miejscach na tej 
trasie zostały zainstalowane spowal-
niacze ruchu, ale nadal zdarza się, że 

kierowcy jeżdżą tędy szybko, powodu-
jąc spore zagrożenie dla pieszych czy 
rowerzystów. Przy drodze zlokalizo-
wane jest między innymi przedszkole 
i żłobek, ale mało kto decydował się 
dotąd wybrać tam z dzieckiem pieszo. 
Wnioski o budowę chodnika wzdłuż tej 
drogi składane były do powiatu od lat.

– Pierwsze pismo dotyczące chod-
nika napisałam do powiatu 18 lat te-

mu – pisze jedna z mieszkanek. Nowy 
chodnik pozwoli dotrzeć bezpiecznie 
do szkoły czy sklepów w Głoskowie. 
Fragment chodnika od szkoły do Basz-
kówki powiat zbudował kilka lat temu. 
Realizowany obecnie przy ulicach Sa-
dowej i dalej Ogrodowej chodnik ma 
sięgać aż do przystanku w Wólce Pra-
ckiej.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Nowe chodniki 

Chodnik pozwoli bezpiecznie dotrzeć między innymi na przystanek

\\\ GÓRA KALWARIA 

Miasto zwiększyło liczbę 
miejsc parkingowych  
na ulicy Piłsudskiego.  
Ma to ułatwić mieszkańcom 
dostęp do sklepów i instytucji.       

J ak informuje urząd miasta, do tej 
pory na ul. Piłsudskiego miejsca do 

parkowania były niewłaściwie wyko-
rzystywane. Na dość szerokiej ulicy 
kierowcy parkowali wzdłuż krawężni-
ka. – Nasza analiza wykazała, że będzie 
możliwe zwiększenie liczby miejsc po-
stojowych poprzez zmianę organiza-
cji ruchu, polegającą na wyznaczeniu 

miejsc prostopadłych do krawężnika  
– informuje Piotr Chmielewski, rzecz-
nik prasowy urzędu.

Miastu zależało na zwiększeniu 
liczby miejsc parkingowych, ponieważ 
są dni i godziny, w których ich brakuje, 
gdyż w sąsiedztwie jest urząd gminy, bi-
blioteka, a także kościół parafialny. Po-

nadto urzędnicy liczą na to, że wytycze-
nie dodatkowych miejsc parkingowych 
pozwoli na zwiększenie dostępności 
miejsc postojowych w pobliżu sklepów. 

Nowo utworzone miejsca parkin-
gowe przydadzą się tym bardziej że do 
skrzydła ratusza położonego przy ul. 
Piłsudskiego jeszcze w tym roku prze-
niesiona będzie filia starostwa (wydział 
komunikacji oraz architektury i budow-
nictwa) z głównego budynku urzędu. 
– Nowo wytyczone miejsca parkingowe 
pomogą w obsłudze tych filii – dodaje 
Chmielewski. 

Parking oddano do użytku w ubie-
głym tygodniu.

Anna Żuber

Zmiany na Piłsudskiego
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– W imieniu społeczności gminy oraz samorządu dziękuję za to, że nauczacie i wychowujecie naszych naj- 
młodszych mieszkańców. Ale też za to, że dajecie radę w niełatwych także dla placówek edukacyjnych latach  
– zwrócił się do przedstawicieli oświaty burmistrz Arkadiusz Strzyżewski. 

W Ośrodku Kultury życzył im (oraz wszystkim pracownikom szkół i przedszkoli) między innymi satysfakcji  
z pracy oraz aby dzieci i młodzież ciepło ich wspominali.

Finansowe nagrody burmistrza otrzymało w tym roku 35 osób.

Dzięki rozbudowie powierzchnia użytkowa obiektu niemal się podwoi – wyniesie 
przeszło 2600 metrów kwadratowych. Placówka zyska trzy nowe sale przedszkolne z osob-
nym wejściem, siedem dodatkowych klasopracowni, a także kuchnię i stołówkę (obecnie 
obiady dowozi firma zewnętrzna).

Planowany termin zakończenia inwestycji to sierpień 2024 roku.

W ramach zawodów zostaną zorganizowane w Górze Kalwarii: rywalizacja  
na 200 metrów dla dzieci (godz. 11.00), wyścig na 1 km dla młodzieży (godz. 11.45) 

oraz bieg w kategorii open na dystansie 5 km (godz. 12.00). Zapisy i regulamin  
w internecie, na osirgorakalwaria.pl.

Jubileusz był okazją do podziękowań, gratulacji i wręczenia 
odznaczeń. Najwyższym – złotą odznaką Związku – prezes zarządu 
głównego PZERiI Elżbieta Ostrowska udekorowała przewodni- 
czącą górskokalwaryjskiego oddziału Genowefę Rutkowską za jej 
16-letnią pracę na tym stanowisku.

Tradycyjnie – jak podczas dorocznych spotkań seniorów  
– wręczono upominki członkom organizacji, którzy ukończyli 75 
lat. Minutą ciszy uczono tych, którzy zmarli w minionym roku.

Skupieni w Związku emeryci udzielają sobie nawzajem po-
mocy socjalnej oraz wspólnie spędzają czas, m.in. biorąc udział  
w wydarzeniach kulturalnych i wyjeżdżając na wycieczki. Burmistrz 
Góry Kalwarii Arkadiusz Strzyżewski, który patronował uroczystoś-
ci, dziękował przede wszystkim liderom oddziału – za to, że swoją 
społeczną pracą i aktywnością zarażają innych oraz wnoszą radość 
w często smutne i samotne życie osób starszych.

Jubileusz ubarwiły muzycznie Chór „Coniew” oraz półfinalistka programu „The voice senior” Aleksandra Puacz-Markowska.

W PROGRAMIE SPOTKAŃ:

– otwarcie spotkania przez Gminną Radę Seniorów,
–  prezentacja Uniwersytetu Trzeciego Wieku i promocja jego 

działalności,
–  prezentacja funkcjonowania lokalnego Klubu Senior+  

„Wisełka”,
–  wystąpienie przedstawiciela Polskiego Związku Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów,
–  prezentacja usług i świadczeń gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej,

–  prezentacja oferty kulturalnej przez Gminną Bibliotekę 
 Publiczną,

–  prezentacja propozycji rekreacyjno-kulturalnych przez Ośrodek 
Kultury,

–  prezentacja propozycji rekreacyjno-sportowych przez Ośrodek 
Sportu i Rekreacji,

–  dla chętnych szkolenie z pierwszej pomocy, poprowadzone 
przez miejscowe stowarzyszenie.
Natomiast na zakończenie przewidziano część artystyczną, przy-

gotowaną przez członków Klubu Senior+ „Wisełka”, w postaci spec-
jalnie przygotowanego występu pod hasłem „Seniorzy seniorom”.

Wyróżniają się. Więc ich wyróżniono

Szkoła w Kątach: szykujemy 
się do rozbudowy

Już po raz 29.
Już za niespełna miesiąc 

Związek emerytów osiągnął 
wiek emerytalny

O usługach i zajęciach dla seniorów

Lokalne władze pogratulowały nauczycielom oraz dyrektorom szkół i przedszkoli, którzy otrzymali doroczne nagrody burmistrza.  
Spotkanie z wyróżnionymi tradycyjnie odbyło się w Dniu Edukacji Narodowej.

Gmina zrobiła ważny krok na drodze do realizacji największej  
inwestycji oświatowej ostatnich lat – chodzi o rozbudowę 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Kątach. Ogłosiliśmy właśnie 
przetarg na wykonawcę przedsięwzięcia.

Bieg Niepodległości o Puchar Burmistrza  
– jedno z najstarszych wydarzeń sportowych  

w powiecie piaseczyńskim – rozegra się tradycyjnie  
11 listopada (piątek). 

„Nie ma limitu wieku dla marzeń i celów” oraz „Każdy kiedyś będzie seniorem” – te dwa hasła 
przyświecały sobotnim obchodom 60-lecia Oddziału Rejonowego Polskiego Związku Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów w Górze Kalwarii. W uroczystości w Ośrodku Kultury wzięło udział  
ponad 200 osób! Jednak nic w tym dziwnego, oddział PZERiI jest bowiem największą i najstarszą  

organizacją pozarządową w Górze Kalwarii. Liczy obecnie 627 członków!

Gminna Rada Seniorów wraz z innymi miejscowymi podmiotami działającymi  
na rzecz osób starszych zapraszają wszystkich mieszkańców 60+ na cykl spotkań  

Senioralia Sołeckie w Gminie Góra Kalwaria. 

Zadanie „Senioralia sołeckie w gminie Góra Kalwaria” jest współfinansowane ze środków Samorządu Województwa Mazowieckiego.

– 23 października (niedziela), godz. 15.00, Zajazd Pod Olchami w Czaplinku, ul. Sosnowa 1
– 6 listopada (niedziela), godz. 15.00, Restauracja Bravo w Baniosze, ul. Puławska 1A

URZĄD MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA ul. 3 Maja 10,  tel. 22 484 33 00, www.gorakalwaria.pl
P R O M O C J A
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D zięki zdigitalizowaniu gazety z 
1937 r. otrzymałam nowe wiado-

mości na temat katastrofy samolotu, 
która wydarzyła się 11 listopada 1937 
r. około godz. 16.40 pod wsią Mysiad-
ło w niewielkiej odległości od granic 
Piaseczna. 

Tego dnia rozbił się samolot ko-
munikacyjny PLL LOT Lockheed L-10 
Electra, lecący z Krakowa do Warszawy. 
Katastrofa – w której zginęły 4 osoby a  
8 odniosło rany – wydarzyła się wsku-
tek złych warunków atmosferycznych 
(gęstej mgły) i fatalnych zbiegów oko-
liczności. 

\\\   Pierwsza pomoc
Z pierwszą pomocą pospieszyły, 

dopiero po godzinie, zmotoryzowane 
oddziały wojska, powracające z defi-
lady z Warszawy. Około godz. 17.30 po 
lekarza Ubezpieczalni Społecznej w 
Piasecznie dr. Wacława Starczewskie-
go przybył motocykl wojskowy.  Lekarz, 
zabrawszy materiały opatrunkowe, 
udał się niezwłocznie motocyklem na 
miejsce katastrofy. Zabici i ranni pogrą-
żeni byli w błocie. Przy świetle latarki 
elektrycznej dr Starczewski przystąpił 
do nakładania opatrunków. Najbliżej 
samolotu leżeli: pani Kostanecka, któ-
ra zginęła na miejscu wskutek urazu 
głowy, obok jej syn, na jego ciele nie 
było widać żadnych obrażeń, zmarł w 
karetce. Gdy lekarz przystąpił do ba-
dania pana Kostaneckiego ten jeszcze 

oddychał. Inne ofiary katastrofy leżały 
obok kadłuba w odległości od 5 do 10 
m. Lekarz opatrzył kolejno wszystkich 
rannych, z których kilku było nieprzy-
tomnych. Wkrótce przybyły wezwane 
z Warszawy sanitarki wojskowe. Sa-
mochody przeciągnięto przez błot-
nistą ziemię przy pomocy traktora z 
folwarku Mysiadło. Po umieszczeniu 
rannych w karetkach przewieziono ich 
do Warszawy.

\\\   Stan pasażerów  
i pilotów samolotu  

W katastrofie zginęli: Janina Kosta-
necka żona profesora, byłego rektora UJ 
w Krakowie i byłego prezesa Polskiej 
Akademii Umiejętności dr. Kazimierza 
Kostaneckiego, syn Kostaneckich dr 
Jan, docent ekonomii na UJ w Krako-
wie, na stałe zamieszkały w Warszawie, 
dojeżdżający na wykłady do Krakowa, 
ożeniony z Angielką. Zginął Jerzy Gab-
lenz – przemysłowiec, kompozytor, pe-
dagog z Krakowa, lat 50, który osierocił 
żonę i 4 dzieci. Na miejscu zginął Ber-

grin – obywatel szwedzki, przemysło-
wiec z firmy SKF produkującej łożyska 
kulkowe. Wśród rannych znajdowali 
się: Pelagia hr. Potocka, Hans Tansig z 
Krakowa, obywatel austriacki, współ-
właściciel zakładów metalowych  w 
Krakowie, Wilhelm Beer i jego żona, 
Kazimierz Pelczar naukowiec z Uniwer-
sytetu Stefana Batorego w Wilnie oraz 
inż. Braun z Krakowa – pilot i radio-
mechanik.   

\\\   Piątek 12 listopada 1937  
– dzień po katastrofie

Ranni i poszkodowani w kata-
strofie: prof. Kazimierz Pelczar i hr. 
Pelagia Potocka przewiezieni zostali 
do szpitala św. Józefa na Wilczej. Po-
zostali ranni: Wilhelm Beer, przemy-
słowiec z Wiednia oraz jego małżonka, 
Hans Tansig, radiomechanik Zygmunt 
Bluszcz, inż. Kazimierz Braun i pilot 

Mieczysław Witkowski trafili do Insty-
tutu Chirurgii Urazowej przy ul. 6-go 
Sierpnia. Stan prof. Pelczara z Wilna 

nie wydawał się groźny, przechadzał 
się po szpitalu, jednakże ze względu 
na możliwość urazów wewnętrznych 
kazano mu się położyć. Stan pilota p. 
Witkowskiego również nie budził obaw 
o życie. Miał on powikłane złamanie 
prawej kończyny dolnej. Wobec oba-
wy gangreny i tężca otrzymał zastrzyk 
przeciwtężcowy. Po operacji złożenia 

nogi, dokonanej przez prof. Levittoux 
pan Witkowski czuł się stosunkowo 
nieźle. Pani Beer miała nadpęknięcie 
miednicy, jak się zdaje niegroźne. Jej 
mąż doznał zwichnięcia przedramie-
nia. Inż. Braun ogólne potłuczenie. Pani 
Potocka nie odzyskała przytomności, 
ale tętno i ciśnienie krwi było niezłe. 
Hr. Pelagia Potocka była wśród tych 
pasażerów, którzy przeżyli katastrofę, 

w najcięższym stanie. Stwierdzono u 
niej wstrząs mózgu, ranę tłuczoną w 
okolicy czołowej. Dla podtrzymania 
działalności jej serca musiano dokonać 
kilku zastrzyków. Pan Tansig czuł się o 
tyle dobrze, że ze szpitala przeniósł się 
do hotelu. Radiotechnik p. Bluszcz rów-
nież na własne żądanie przewieziony 
został  do domu.

Przed szpital zajechał luksusowa 
limuzyna, z której wysiadł hrabia Po-
tocki, przyjechał odwiedzić córkę, nie-
stety lekarze nie mogli wpuścić ojca do 
panny Pelagii, jej stan nie pozwalał na 
odwiedziny.

\\\   Rodzina Potockich
Panna Pelagia Potocka  studentka 

Akademii Sztuk Pięknych leciała na 

pogrzeb swojego brata Ignacego do 
Warszawy. Urodzona 14 stycznia 1909 
r. w Krakowie, w chwili katastrofy miała 
28 lat. Ignacy był starszym bratem Pela-
gii, zmarł w wieku 33 lat. Nieszczęście, 
jak to w życiu bywa, jedno za drugim. 
Dla rodziców zły los, syn jeszcze nie-
pochowany Pelagia w stanie śpiączki 
w szpitalu. Pelagia i Ignacy byli dzieć-
mi hr. Franciszka Salezego Potockiego 
szefa departamentu wyznań w Mini-
sterstwie Wyznań Religijnych i Oświe-
cenia Publicznego. Franciszek był mę-
żem Małgorzaty Marii ks. Radziwiłł na 
Nieświeżu h. Trąby. Potoccy mieszkali 
przed rewolucją październikową w 
majątku Peczera (dziś wieś w Ukrai-
nie), gdy dobra Potockich znalazły się 
na terenie ZSRR, odebrano im majątek, 
a oni przenieśli się do swojego pałacu 
w Krakowie, który mieścił się na rogu 
Brackiej i Rynku. Władza ludowa po 
1945 r. odebrała Potockim pałac kra-
kowski, ale pozostawiła kilka pokoi, w 
których mieszkali potem spadkobiercy 
rodziny.  

\\\   Sobota 13 listopada 1937  
– trzeci dzień po katastrofie

 Stan rannych w czwartkowej kata-
strofie lotniczej pod Piasecznem: hr. Po-
tocka nie odzyskała dotąd przytomno-
ści, lekarze uważają jej stan za poważny. 
Dość poważnie przedstawiał się stan 
zdrowia pilota Witkowskiego. Noga w 
dwóch miejscach złamana została zło-
żona, wobec tego jednak, że złamanie 

połączone było z raną otwartą — ciągle 
jeszcze trwa obawa zakażenia.  P. Braun, 
który miał pęknięte płuco, otrzymał od-
powiednią serię zastrzyków. Lekarze 
uważali, że jeżeli w ciągu 12-24 godzin 
nie ukażą się objawy zapalenia płuc, 
stan chorego będzie się stale poprawiał. 
Pani Beerowa (nadpęknięcie miednicy) 
leży w gipsie. Stan poważny, ale dla ży-
cia niegroźny. Jej mąż miał nastawione 
wybicie stawu barkowego, ale dalej zła-
manie obojczyka. Stan Beera jest dobry. 
Pozostali ranni: prof. Pelczar, radioope-
rator Zygmunt Bluszcz i Tansig czują się 
zupełnie dobrze.

W sobotę od rana rozpoczęto ba-
danie wysokościomierzy w Instytucie 
badań technicznych lotnictwa, trwały 
prace nad ustaleniem stanu obu wyso-
kościomierzy (altimetrów). Pracowało 
nad tym ośmiu specjalistów. Oświad-
czono, że wyniki tych badań nie będą 
zapewne znane przed poniedziałkiem. 
CDN

Małgorzata Szturomska

Katastrofa samolotu pasażerskiego 
pod Piasecznem w 1937 r.

Szczątki samolotu Lockheed L-10 Electra rozbitego pod Piasecznem

Nekrolog Janiny i jej syna Jana Kostaneckich

Tytuły prasowe z prasy polskiej dzień po katastrofie
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Wszystkich przybyłych gości przywitali Burmistrz Tarczyna 
Barbara Galicz i Mirosław Faliszewski Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Tarczynie. 

Barbara Galicz zwracając się do uczniów, rodziców,  
a także nauczycieli i dyrektorów gratulowała wszystkim suk-
cesów, zaznaczając jednocześnie fakt trudu, jakiego wszyscy 
się podejmują, by uczniowie mogli poszczycić się wspaniałymi 
wynikami w nauce. Burmistrz Tarczyna dodała, że jest to wy-
magające zadanie, aby w dzisiejszych czasach stawiać naukę 
na najważniejszym miejscu.

Mirosław Faliszewski mówił o wartości, jaką niesie ze so- 
bą zdobywanie wiedzy. Przewodniczący Rady Miejskiej w Tar- 
czynie zwrócił także uwagę na to, że nie tylko sukcesy kształtu-
ją osobowość młodych ludzi, ale także trudności i porażki. 

Wręczenie stypendiów poprzedził występ laureatów 
Ogólnopolskiego Konkursu Piosenki Retro „Jesienne róże”. 
Z pięknym repertuarem wystąpili: Franciszek Minor, Nikola 
Przepiórzyńska, Hanna Wojtczak, Amelia Brzezińska, a także 
Emilia Markowska. Swoich uczniów zaanonsowała Agata Klim-
czak-Kołakowska, która pracuje z nimi na co dzień. 

Kolejnym punktem uroczystości było wręczenie stypen- 
diów. Barbara Galicz Burmistrza Tarczyna, Mirosław Falisze-
wski Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarczynie oraz dyrek-
torzy poszczególnych placówek edukacyjnych wręczyli stypen-
dia i pogratulowali uczniom wspaniałych wyników w nauce. 

Stypendia otrzymali najlepsi uczniowie ze Szkoły Podsta- 
wowej im. W. Górskiego w Pamiątce, Zespołu Szkół – Szkoły 
Podstawowej im. J. Stępkowskiego oraz Liceum Ogólnokształ- 
cącego im. Szarych Szeregów w Tarczynie, Szkoły Podstawowej 
im. M. Kaczyńskiego w Pracach Małych oraz Liceum Ogólno- 
kształcącego im. I. Sendlerowej w Tarczynie.

Władzom samorządowym za ufundowane stypendia 
podziękowali także uczniowie, wręczając piękne bukiety róż. 

Stypendystka Liceum Ogólnokształcącego 
im. Szarych Szeregów w Tarczynie

Stypendyści Szkoły Podstawowej im. M. Kaczyńskiego  
w Pracach Małych

Stypendyści Liceum im. I. Sendlerowej w Tarczynie

 Stypendyści Szkoły Podstawowej im. J. Stępkowskiego  
w Tarczynie

Stypendyści Szkoły Podstawowej im. W. Górskiego w Pamiątce

Jedno z najwyższych odznaczeń przyznawanych dla druhów Ochotniczych Straży Pożarnych 
trafiło do prezesa Ryszarda Szczepańskiego, druha Ochotniczej Straży Pożarnej z Tarczyna.  
Prezesowi Ryszardowi Szczepańskiemu towarzyszyła żona Elżbieta oraz córka wraz z mężem.

Odznaczenie, 14 października w siedzibie Urzędu Miejskiego w Tarczynie, wręczyli: Emil  
Maliszewski – Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Tarczynie, Barbara Galicz — Burmistrz Tarczy-
na, Prezes Zarządu Miejsko-Gminnego OSP w Tarczynie, Mirosław Bosiek – Starszy Brygadier w st-
anie spoczynku, Stanisław Małczyński – Komendant Miejsko-Gminny OSP w Tarczynie oraz Adam 
Błachnio – Wiceprezes OSP Tarczyn, Żelazowski Piotr – Członek Zarządu OSP Tarczyn, Dariusz 
Kulik – Członek Komisji Rewizyjnej OSP Tarczyn.

– Odznaczenie zostało nadane w uznaniu za Twoją ponad pięćdziesięcioletnią służbę w OSP 
w Tarczynie. Swoją postawą i zasługami udowodniłeś, że jesteś godny medalu, jaki przyznało Ci, 
Prezydium  Zarządu Głównego Związku OSP RP – mówił Emil Maliszewski podczas uroczystości 
wręczenie medalu.

– Przez ponad pół wieku brałeś czynny udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Twoje nie-
przespane noce, gdy czuwałeś nad bezpieczeństwem mieszkańców oraz osób przejeżdżających 
przez naszą gminę zostały wielokrotnie doceniane odznaczeniami: wzorowy strażak, brązowy 
medal za zasługi dla pożarnictwa, srebrny medal za zasługi dla pożarnictwa, złoty medal za zasługi 
dla pożarnictwa. Teraz przyszedł czas na Chomicza – dodał Prezes OSP Tarczyn.

Burmistrz Tarczyna Barbara Galicz przekazała ogromne wyrazy uznania Ryszardowi Szcze-
pańskiemu.

– Panie Ryszardzie, przez 40 lat naszej wspólnej pracy dał się poznać jako człowiek kon-
sekwentny i całkowicie oddany swoim zadaniom w straży. Wówczas problemy straży pożarnej 
przedstawiały się inaczej niż dziś – nie było profesjonalnego sprzętu, a strażacy, wyjeżdżając na 
akcje, nie widzieli, czy z niej wrócą. Ryzykował Pan własne życie, a taka postawa cechuje ludzi 
wyjątkowych, oddanych i o wielkim sercu – mówiła Barbra Galicz. Burmistrz Tarczyna dodała, 
że wszelkie działania podejmowane przez Ryszarda Szczepańskiego były motywowane dobrem 
strażaków.

Mirosław Bosiek, dziękując za wieloletnią współpracę pomiędzy Państwową Strażą Pożarną 
a Ochotniczą Strażą Pożarną w Tarczynie, skierował dużo ciepłych słów pod adresem odznaczo-
nego, mówiąc, że może z przyjemnością potwierdzić wszystko, o czym mówili jego poprzednicy. 
A Stanisław Małczyński wspominał, jak wiele wspólnych rozmów, przeprowadzonych w gronie 
druhów OSP miało radosny i ciepły charakter.

Ryszard Szczepański w szeregi OSP Tarczyn wstąpił w 1970 roku w wieku 18 lat. W latach 
80. brał czynny udział w rozbudowie obecnej remizy strażackiej, w której do dziś stacjonuje OSP 
Tarczyn, a w kolejnych dbał o poprawę warunków funkcjonowania jednostki. W 1982 roku został 
Członkiem Zarządu OSP Tarczyn, pełniąc funkcję skarbnika. A kolejnych latach został jednogłośnie 
wybrany na Prezesa OSP Tarczyn na kilka kadencji.

P R O M O C J A

URZĄD MIEJSKI W TARCZYNIE  ul. Juliana Stępkowskiego 17, tel. 22 715 79 00, www.tarczyn.pl

Stypendia Burmistrza 
Tarczyna trafiły 
do najzdolniejszych uczniów

Medal im. Bolesława 
Chomicza dla prezesa 
Ryszarda Szczepańskiego 
z OSP Tarczyn

14 października w Dniu Edukacji Narodowej w sali widowiskowej  
Gminnego Ośrodka Kultury w Tarczynie najzdolniejsi uczniowie szkół podstawowych 
i średnich z terenu Gminy Tarczyn otrzymali Stypendia Burmistrza Tarczyna.

Zacną rzeczą jest uczyć się, 
lecz jeszcze zacniejszą 

– nauczać. 
M. Twain

Medal im. Bolesława Chomicza, jedno z najwyższych 
odznaczeń w strukturach Ochotniczej Straży Pożarnej,  
dla druha prezesa Ryszarda Szczepańskiego z OSP Tarczyn.
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Pobudzanie świadomości raka piersi 
to ważny temat społeczny, który warto 
podnosić nie tylko w październiku, ale to 
właśnie w tym jesiennym miesiącu ma 
największy wydźwięk, a kobiety z większą 

uwagą przysłuchują się ważnym przeka-
zom. Designer Outlet Warszawa także do-
łączył do tego silnego głosu skierowanego 
do pań w różnym wieku, swoich klientek. 
W tym roku czynnie zachęca do badań 
profilaktycznych, przypominają o tym, że 
warto dbać o swoje zdrowie i „dmuchać 
na zimne”.

W centrach pojawiły się plakaty, na lu-
strach różowe nalepki pobudzające świa-
domość profilaktyki raka piersi. Centrum 
nawiązało współpracę z fundacją Spa For 
Cancer, która w wyjątkowy sposób opie-
kuje się kobietami w trakcie leczenia oraz 
po doświadczeniu z nowotworem. Stawia 
na budowanie poczucia piękna, wartości i 
daje wsparcie tworząc wielką społeczność 
kobiet, które najlepiej rozumieją swoje 
emocje w trudnym czasie leczenia i po-
wrotu do zdrowia. Aktywności fundacji 
stale organizowane dla jej podopiecznych 
są pozbawione pouczeń, nakazów i men-
torskich tonów, ale za to pełne wzajemnej 
życzliwości zrozumienia w trakcie i po le-
czeniu. Fundację można wesprzeć podczas 

zakupów w Designer Outlet w paździer-
nikowe soboty: 22, 29.10, wrzucając do 
puszki dowolną kwotę. 

– Fundacja wraz ze specjalistami onko- 
logii przygotowała i wydała książkę, która  
jest przewodnikiem dla kobiet, wyruszają- 
cych w trudną podróż po własne zdrowie  
i piękno. Zawiera mnóstwo odpowiedzi na 
trudne pytania, przed którymi stają kobiety  
w obliczu tej choroby. Nasze centrum za-
kupiło pulę, która przekazana zostanie  
dla pacjentek Kliniki Nowotworów Piersi  
i Chirurgii Rekonstrukcyjnej w Warszawie  
– mówi Katarzyna Ciemińska, Centre Ma- 
nager Designer Outlet Warszawa, ROS  
Retail Outlet Shopping

W przedostatnią sobotę miesiąca – 22 
października w Designer Outlet Warsza-
wa pojawi się mammobus, który będzie 
dostępny dla chętnych do badania klien-
tek. – Badania są całkowicie bezpłatne, nie 
trzeba się umawiać i rejestrować – lekarz 

kwalifikujący jest na miejscu. Co ważne na 
badania zapraszamy panie od 35 roku życia.  
Bezpłatne badania mammograficzne  
dostępne będą w godzinach 10:00 – 18:00. 
Odbędą się w profesjonalnych, komforto-
wych warunkach – w mammobusie zapar- 
kowanym przed centrum. Ekipa medyczna 
tego dnia może przebadać 100 pań, dlatego 
warto się spieszyć – wyjaśnia Ciemińska.

Październik pod wieloma względami jest wyjątkowy.  
Nazywany jest drugim najbardziej kobiecym miesiącem w roku,  
a wszystko za sprawą akcji z różową wstążką. Każdego roku  
przypomina o profilaktyce raka piersi, o potrzebie badań  
i zapobieganiu chorobie. W tegoroczne działania włączyło się  
także centrum Designer Outlet Warszawa, które każdego dnia  
odwiedza tysiące kobiet.

Różowy Październik  
w centrach 
Designer Outlet

Jacek Rozenek to popularny polski aktor 
telewizyjny, filmowy i teatralny, ale też lek-
tor, konferansjer oraz trener biznesu. Po 
godzinach pracy artysta był zawsze równie 
aktywny. Jeździł konno, ćwiczył crossfit, 
pływał, grał w golfa, wspinał się po górach, 
zdobył nawet szczyt Kilimandżaro. 

Potrzebny empatyczny 
rehabilitant
W 2019 roku Rozenek przeszedł rozległy 
udar mózgu, a lekarze nie dawali mu szans 
na przeżycie. Choroba odebrała mu możli-
wość normalnej egzystencji, gdyż nie mógł 
się poruszać i nie mówił. O swoich doświad-
czeniach napisał książkę, ale chętnie też 
dzieli się doświadczeniami z walki o powrót 
do zdrowia, spotykając się z pacjentami, 
którzy przeszli udar. – Samemu nie da się 
z tego wyjść – przekonywał w środę, 12 

października podczas spotkania w Ośrodku 
Rehabilitacji First Step w Górze Kalwarii. 
– Do powrotu do zdrowia potrzebny jest 
empatyczny rehabilitant, który nie tylko ma 
wiedzę, ale również umiejętność podtrzy-
mywania wiary w osiągnięcie rezultatów. 
Jak podkreślał artysta, aby wyjść z udaru, 
mając już ćwiczenia i cele, które nakreślił 
rehabilitant, trzeba nieustannie pracować, 
nawet 5 godzin dziennie. Oprócz ogromne-
go wysiłku potrzebna jest też niesamowita 
cierpliwość. 
Leczenie schorzeń neurologicznych wy-
maga długofalowego współdziałania, za-
angażowania obu stron i nowoczesnego 
sprzętu. Jak przyznaje Rozenek, powrót do 
pełni sił zajął mu 3 lata. 

Najważniejszy jest człowiek
Na drodze do zdrowia w ośrodku First Step, 
oprócz fachowości rehabilitantów i nowo-
czesnych urządzeń, znajdziecie Państwo 
również otwarte serca, empatię i troskę. 
Ośrodek powstał na bazie i w wyniku do-
świadczeń założycieli, którzy kilka lat temu 
przeszli drogę do sprawności po wykryciu 
u jednego z nich nowotworu złośliwego. 
Dlatego od początku istnienia placówki 
niezależnie od tego, czy mamy do czynie-
nia z rehabilitacją pourazową, neurologicz-
ną, onkologiczną, czy też usprawniającą, 
zawsze najważniejszy jest człowiek. 

FIRST STEP Góra Kalwaria, Klonowa 1a, 22 395 33 80, kontakt@rehabilitacjafirststep.pl www.rehabilitacjafirststep.pl

Jacek Rozenek,  który przed kilkoma laty przeszedł udar,  
opowiedział o dramatycznej walce o powrót do zdrowia podczas  
spotkania w Ośrodku Rehabilitacji First Step w Górze Kalwarii. 

Rozenek o powrocie 
do zdrowia 

Centrum nawiązało  
współpracę z fundacją  

Spa For Cancer,  
która w wyjątkowy sposób  

opiekuje się kobietami  
w trakcie leczenia  

oraz po doświadczeniu  
z nowotworem

W przedostatnią sobotę miesiąca  
– 22 października  

w Designer Outlet Warszawa  
pojawi się mammobus,  

który będzie  
dostępny dla chętnych  

do badania klientek
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\\\ Dlaczego zdecydował się Pan postawić na koszykówkę?
Ukończyłem specjalizację na Akademii Wychowania Fizyczne-

go. Sam grałem trochę w koszykówkę, rewelacji tam nie było, ale 
zawsze się nią interesowałem. Poznałem ją dosyć późno – moja 
mama, która była nauczycielką wychowania fizycznego, zaczęła 
mi opowiadać o koszykówce i spodobał mi się ten sport, między 
innymi dlatego, że nigdy nie miałem mocnego uderzenia w piłkę 
ręczną, piłki nożnej nie lubiłem, a tutaj potrzeba było precyzji, 
żeby trafić, więc to mało siłowa gra. W koszykówce akcje szybko 
się zmieniają, jest to ciekawe.
\\\ Czy do tego sportu potrzebne są konkretne predyspozycje?

Wzrost, szybkość, dobra mobilność. Dużo rzeczy można wy-
pracować, uprawiając trening ogólnorozwojowy.
\\\ Można powiedzieć, że koszykówka jest sportem dla każ-
dego?

Myślę, że z gier zespołowych wszystkie sporty nadają się dla 
każdego. Nieraz da się od razu ocenić, że z tego człowieka raczej nie 

będzie koszykarza, ale to są proste sprawy. Jeśli ktoś jest w miarę 
sprawny, pracą można dużo zdziałać.

Pod kątem zainteresowań koszykówka nie jest za bardzo po-
pularna. Dzieci trzeba namawiać do tego sportu, nie do końca 
wiedzą, na czym on polega. Koszykówka zawsze była grą trudną 
i skomplikowaną.
\\\ Z jakich sukcesów jest Pan szczególnie dumny?

Największe sukcesy osiągałem z koszykarkami. Przy tych wa-
runkach, jakie mieliśmy, sukcesem był awans do klasy wojewódz-
kiej, potem awans do II ligi – II liga była wówczas drugim etapem, 
nie jak obecnie, gdzie mamy Ekstraklasę, I ligę i II ligę. Poza tym mi-
strzostwo Polski Szkolnego Związku Sportowego. Wtedy sport mło-
dzieżowy był właściwie w międzyszkolnych klubach sportowych, 
w większości klubów wszystko opierało się na MKS-ach, tzn. nawet 
kluby, które miały dobre drużyny ligowe, jak warszawski AZS, 
współpracowały z międzyszkolnym klubem sportowym. Będąc 
oficjalnie MKS-em, juniorki mogły grać w rozgrywkach mistrzostw 

Polski i Piaseczno dwukrotnie wygrało finał. Potem weszliśmy do 
II ligi, graliśmy w niej jakiś czas, walcząc o utrzymanie, a dalej o 
drugie miejsca i o pierwsze.
\\\ Dziękujemy za rozmowę.

Koszykówka zawsze była trudną grą
Zapraszamy do lektury krótkiego wywiadu z Andrzejem Fuskiem, znakomitym trenerem koszykówki,  
który zaszczepił pasję do sportu setkom młodych mieszkańców Piaseczna.

Trener Andrzej Fusek przez wiele lat szkolił piaseczyńską  
młodzież
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\\\ PIASECZNO 

Spotkania PWiK Piaseczno 
z Legią Warszawa, Polskim 
Cukrem czy Wisłą Kraków  
w drugiej lidze i walka  
o awans do wyższej klasy 
rozgrywkowej to było 
prawdziwe koszykarskie 
święto. W mieście,  
w którym od lat rządzą piłka 
nożna i „szczypiorniak”,  
innym dyscyplinom,  
w tym basketowi, nie było 
jednak łatwo.         

P iaseczyńskie koszykarki i koszy-
karze konkurują od lat, dając ki-

bicom radość i ogrom emocji. Początki 
koszykówki w gminie związane są z 
nauczycielem wychowania fizycznego 
w „Platerówce” Zenonem Paruszew-
skim, który pracował w szkole do ro-
ku 1947, ale prawdziwy rozkwit dy-
scypliny nastąpił w latach 60 i 70 za 
sprawą trenera Andrzeja Fuska i jego 
podopiecznych. Niestety męska sekcja 
wówczas nie przetrwała, ale dzięki ze-
społowi prowadzonemu przez trene-
ra pasjonata, w piaseczyńskim liceum 
sportowych emocji dostarczały później 
zawodniczki Międzyszkolnego Klubu 
Sportowego Jezioranka. 

Zespół Jezioranki przez wiele se-
zonów utrzymywał się w drugiej lidze, 
co było wówczas dużym osiągnięciem. 
Podopieczne trenera Fuska w 1970 i 
w roku kolejnym zdobyły mistrzostwo 
Polski juniorek młodszych Szkolnego 
Związku Sportowego. Indywidualnie 
wyróżnić można Mariolę Mencel, któ-

ra została podporą narodowej kadry 
juniorek, a Urszula Wąsik wielokrotnie 
zdobywała tytuły najlepszej zawod-
niczki ligi bądź najlepiej punktującej. 

Zespół Jezioranki z uwagi na brak 
odpowiedniej hali w Piasecznie rozgry-
wał swoje mecze w pobliskim Mirko-
wie. Z czasem drużyna zmieniła nazwę 
na SZS-AZS Jezioranka. Drużyna spadła 

jednak z drugiej ligi międzywojewódz-
kiej, a jej opiekun wyjechał na Dolny 
Śląsk. 1976 roku Jeziorankę przejął KS 
Elektronik, a zespół utrzymywał się w 
lidze międzywojewódzkiej do 1981 ro-
ku. W 1997 trener przyjął propozycję 
ponownej pracy z trzecioligową dru-
żyną KS Piaseczno, by następnie skon-
centrować się na pracy z juniorami oraz 
koszykarzami na wózkach. 

W sezonie 2015/2016 kolejne 
podopieczne trenera Fuska, młodzicz-
ki MUKS-u Piaseczno awansowały do 
półfinału mistrzostw Polski. 

\\\   Niezapomniane potyczki  
w drugiej lidze

Piaseczyńską męską koszykówkę 
budowano w oparciu o zdolną młodzież 
licealną, prowadzoną przez trenera Ce-
zarego Dąbrowskiego. Do rozwoju tej 
dyscypliny wśród mężczyzn przysłużył 
się też trener Krzysztof Kłobuchowski, 
który w Szkole Podstawowej nr 6 w 
Piasecznie rozpoczął pracę z dziećmi. 
Założona przez niego drużyna stano-
wiła później trzon zespołu seniorów 
KS Piaseczno. 

Jednak największy sukces ligowy 
męska koszykówka odnotowała za 
sprawą Bułgara Teodora Mołłowa, któ-
ry prowadził drużynę PWiK Piaseczno 
w latach 2008-2011 oraz 2012-2014. 
To pod jego wodzą biało-niebiescy 
awansowali do drugiej ligi, a team 
przymierzano nawet do gry w jeszcze 
wyższej klasie rozgrywkowej. Ostatecz-

nie celu nigdy nie osiągnięto, ale sza-
lenie emocjonujące spotkania z Legią 
Warszawa, Polskim Cukrem czy Wisłą 
Kraków kibice na pewno pamiętają do 
dziś. Zresztą ekipa Mołłowa zawsze 
mogła liczyć na gorące wsparcie fanów, 
którzy licznie przybywali na rozgrywki, 
tworząc wspólnie koszykarskie święto. 

O sile męskiej drużyny koszykarzy 
z Piaseczna stanowili wówczas m.in. 
Andrzej Paszkiewicz, Dominik Majew-
ski, Damian Zapert, Tomasz Rudko, 
Patryka Andresa, Michał Wojtyński, 
Tomasz Borkowski i Rafał Pietrzak. Na 
dalszy rozwój zespołu nie pozwoliły 
problemy finansowe klubu,  co było 
przyczyną  odejścia z drużyny najlep-
szych zawodników. 

\\\   W oparciu  
o wychowanków

Mówiąc o piaseczyńskiej koszy-
kówce nie można pominąć zespołu 
MUKS-u Błękitni. Drużyna zbudowana 
była w oparciu o wychowanków piase-
czyńskich szkół oraz zdolną młodzież 
z regionu. Zespół Cezarego Dąbrow-

skiego świetnie spisywał się w trzeciej 
lidze, ale nie rozwinął nigdy w pełni 
skrzydeł i tu również przeszkodą był 
brak finansowania. 

Historia piaseczyńskiej koszyków-
ki to także międzyszkolny Uczniowski 
Klub Sportowy, powstały 2011 roku. 
Jego prezesem jest Krzysztof Kłobu-
chowski, a kadrę trenerską tworzą mię-
dzy innymi Cezary Dąbrowski i Andrzej 
Fusek, a także Kamil Banowicz, Piotr 
Brzozowski, Andrzej Janus, Marcin Kło-
buchowski, Natalia Matulka, Tomasz 
Rębiś i Michał Walczuk. Wychowanką 
MUKS-u jest m.in. Zuzanna Rudenko, 
która po licznych sukcesach trafiła do 
pierwszoligowego UKS-u Basket Alek-
sandrów Łódzki. 

W ostatnich latach koszykarki 
MUKS-u Piaseczno osiągnęły wiele 
znaczących sukcesów, sięgając między 
innymi po tytuł mistrzyń Mazowsza, 
grając w finałach mistrzostw Polski 
oraz awansując do drugiej ligi. 

Anna Żuber
Na podstawie książki Agnieszki Cubały  

„Sportowe dzieje Piaseczna”.

Do boju biało-niebiescy!

Koszykarze PWIK Piaseczno

Trener Teodor Mołłow, pod wodzą 
którego piaseczyńska koszykówka 
mężczyzn święciła największe triumfy

Spotkanie PWiK Piaseczno z AZS-em 
Politechniką Warszawa
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\\\ POWIAT 

Sypią się mandaty  
za parkowanie w strefie  
Kiss & Ride (Pocałuj i jedź). 
Policjanci coraz częściej 
proszeni są o interwencję  
pod szkołami, gdzie  
kierowcy zostawiają swoje 
auta na wiele godzin.       

K iss & ride, czy po prostu K+R to z 
angielskiego pocałuj i jedź, czyli 

wyznaczone miejsce do krótkiego po-
stoju (ok. 1-2 min). Na terenie powia-
tu piaseczyńskiego spotkać je można 
głównie pod szkołami, jednak stoso-
wane są także przy dworcach czy lot-
niskach. Ich główny cel to ułatwienie 
szybkiej przesiadki pasażerowi bądź 
pasażerom samochodu do obiektu czy 
innego środka transportu.

Niestety w praktyce z wykorzysta-
niem stref na terenie powiatu piase-
czyńskiego bywa różnie. – Kierowcy 
jeżdżą na pamięć i zdarza im się, że 
zostawiają auto w strefie Kiss & Ride 
na wiele godzin – przyznaje asp. Mag-
dalena Gąsowska z Komendy Powia-
towej Policji w Piasecznie. – Ponieważ 
mieliśmy sporo zgłoszeń związanych 
z tym wykroczeniem, nasi policjanci 
skontrolowali już kilka stref. 

\\\   Będą kolejne  
kontrole

W ostatnim czasie kontrole prze-
prowadzono m.in. przy Szkole Pod-
stawowej nr 1 w Piasecznie. Tam dla 
czterech kierujących, którzy zapomnie-
li, że strefa ta służy krótkotrwałemu 
zatrzymaniu pojazdu, spotkanie z po-
licjantami zakończyło się mandatem 
karnym w wysokości 100 zł. Nie wszy-
scy kierowcy stosują się do obowią-

zujących przepisów pod Szkołą Pod-
stawową nr 2, tzw. Krauzówką, gdzie 
rano jest ogromny ruch pojazdów. 
Problematyczna jest także strefa K+R 
przy szkole w Głoskowie, gdyż wyzna-
czono ją poza drogą publiczną. Strefa 
przy placówce w Łazach powstała na 
wniosek rodziców dzieci, nie spełnia 
oczekiwań użytkowników z uwagi na 
niespójne oznakowanie. Oczywiście nie 
brakuje tam także kierowców, którzy 
traktują miejsca do krótkiego postoju 
jak parking. 

– Kierowcy mogą się spodziewać 
w tych i innych strefach kolejnych 
kontroli – zapowiada asp. Gąsowska. – 
Będziemy im też przypominać, że Kiss 
and Ride to nie miejsce, gdzie można 
zaparkować pojazd, a jedynie jak sama 
nazwa mówi, dać buziaka i ruszyć w 
dalszą drogę – dodaje. 

Anna Żuber

Ignorują strefy 
krótkiego postoju 

Policjanci przypominają, że Kiss  
and Ride to nie miejsce, gdzie można  
zaparkować pojazd, a jedynie dać  
buziaka i ruszyć w dalszą drogę
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W piątek 14 października 
w hali sportowej przy ulicy 
Sikorskiego odbyła się 
kolejna edycja Targów Pracy. 
Poszukujący zatrudnienia 
mogli zapoznać się  
z licznymi ofertami pracy, 
ale też skorzystać z pomocy 
ekspertów. Na tych najbardziej 
potrzebujących czekali 
wolontariusze fundacji, 
wspierającej osoby znajdujące 
się w trudnej sytuacji.        

Targi Pracy w Piasecznie to wyda-
rzenie, które odbywa się niemal 

nieprzerwanie od 2003 roku. Jak infor-
muje piaseczyński Powiatowy Urząd 
Pracy, jedynie pandemia koronawirusa 
uniemożliwiła przeprowadzenie wyda-
rzenia, co nie oznacza, że nie odbywały 
się działania mające pomóc mieszkań-
com w znalezieniu zatrudnienia. – W 
tym czasie organizowaliśmy mniejsze 
spotkania z pracodawcami i giełdę pra-
cy – mówi Krystyna Zwolińska, dyrek-
tor PUP w Piasecznie. 

\\\   Praca nawet bez matury
Na szczęście w tym roku impreza 

odbyła się w dotychczasowej konwen-
cji, a udział w niej wzięło ponad 20 
firm, zachęcających licznie przybyłych 
kandydatów do zatrudnienia się w ich 
przedsiębiorstwach. – Ponadto zapro-
siliśmy ok. 300 osób poszukujących 
pracy, ale oczywiście targi odwiedzają 
także osoby niezarejestrowane w urzę-
dzie – informuje Krystyna Zwolińska.

Chętni mieli do wyboru oferty w 
takich dziedzinach jak handel, księgo-
wość, administracja, eksport, e-com-
merce, zakupy, czy serwis. Nie zabrakło 
także organizacji pozarządowych oraz 
instytucji czy spółek miejskich, także 
z Warszawy. Do zdobycia zawodu żoł-

nierza RP zachęcało m.in. Wojskowe 
Centrum Rekrutacji Warszawa – Moko-
tów, ale swoje stoiska miały także Straż 
Miejska Warszawa, Miejskie Przedsię-
biorstwo Wodociągów i Kanalizacji 
m.st. Warszawy, a nawet warszawski 
areszt śledczy. – Poszukujemy kandyda-
tów na różne stanowiska, m.in. strażni-
ka działu ochrony, wychowawcy, ale też 

informatyka – mówiła porucznik Ag-
nieszka Tracz, rzecznik prasowy Dyrek-
tora Aresztu Śledczego w Warszawie 
Służewcu. – Do pracy w naszej służbie 
potrzebujemy głównie mężczyzn. Mogą 
to być osoby z wykształceniem średnim 
i nie muszą mieć matury – przyznała 
por. Tracz.

\\\   Z myślą o uchodźcach
Targi to okazja do porozmawiania 

z potencjalnym przyszłym pracodawcą, 
a nawet złożenia aplikacji. Podczas te-

gorocznej imprezy swoje stoisko miała 
także Fundacja Światło dla Życia, które 
prowadzi ośrodek dla osób zmagają-
cych się z zaburzeniami odżywiania. 
– Niestety trudno nam znaleźć pracow-
ników mówiła – Ewa Galus-Raczyńska, 
współzałożycielka fundacji. – Obecnie 
przenosimy placówkę do Konstancina-
-Jeziorny, do dużo większego i lepszego 
budynku i poszukujemy kucharza oraz 
osoby do recepcji, a także pielęgniarek, 
psychiatrów i psychoterapeutów. 

W ramach wydarzenia Powiatowy 
Urząd Pracy zadbał o wsparcie dla po-
szukujących pracy w postaci ekspertów 
z inspekcji pracy, Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych, Urzędu Skarbowego, Wo-
jewódzkiego Urzędu Pracy oraz Sto-
warzyszenia Wolontariuszy dla Służby 
Międzynarodowej AVSI, które pomaga 
osobom znajdującym się w trudnej 
sytuacji. Ponadto wiele działań skie-
rowanych było pod kątem ułatwienia 
zatrudnienia dla uchodźców z Ukrainy. 
W PUP w Piasecznie zarejestrowanych 
jest obecnie ok. 200 Ukraińców. Do-
stępny był ukraińskojęzyczny doradca, 
formularze w języku ukraińskim, a dla 
firm, zainteresowanych zatrudnieniem 
osób zza naszej wschodniej granicy, 
gros informacji na temat legalizacji ich 
pracy w Polsce.  

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Więcej niż targi pracy

Targi Pracy w Piasecznie to też okazja dla firm, które poszukują pracowników

Targi to okazja  
do porozmawiania  

z potencjalnym przyszłym 
pracodawcą, a nawet 

złożenia aplikacji
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,,Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich: Europa inwestująca w obszary wiejskie”

Operacja pn.: Wspólnie-Aktywnie-Lokalnie-Kulinarnie - WALK
Materiał współfinansowany ze środków Unii Europejskiej w ramach poddziałania 19.3 „Przygotowanie i realizacja działań  

w zakresie współpracy z lokalną grupą działania”objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.
Instytucja Zarządzająca PROW 2014-2020 – Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi

Materiał opracowany przez Stowarzyszenie Perły Mazowsza – Lokalną Grupę Działania

Celem operacji jest wzrost ruchu turystycznego związanego z promowaniem oraz rozwojem lokalnej przedsiębiorczości  
i producentów rolnych, a także zwiększeniem popularności obiektów rekreacyjnych umiejscowionych  

na obszarze objętym LSR z wykorzystaniem strony internetowej.

Z radością zapraszamy do odwiedzin strony internetowej pod adresem www.perlymazowsza-mapa.pl stworzonej przez nasze 
Stowarzyszenie w ramach projektu współpracy o nazwie „Wspólnie-Aktywnie-Lokalnie-Kulinarnie – Walk”. 

Internetowy serwis mapowy, jak również wydany informator eksponują m.in.:
• miejsca związane z kreatywnym bądź aktywnym spędzaniem czasu, 
• elementy związane z prowadzeniem zdrowego trybu życia, tj. m.in. siłownie plenerowe, szlaki rowerowe, 
• atrakcje turystyczne, przyrodnicze, kulturowe i historyczne.

Chcemy promować lokalną przedsiębiorczość, dlatego też zachęcamy do kontaktu z nami miejscowe gospodarstwa prowadzące 
działalność wytwórczą w rolnictwie, rzemieślników oferujących dzieła własnych rąk oraz punkty gastronomiczne mające w swoim 
menu potrawy przygotowane z lokalnych produktów.  

Dołączcie do nas! 
Udział w projekcie nie wiąże się z żadnymi kosztami, jest w 100% bezpłatny

Prosimy o kontakt: Stowarzyszenie Perły Mazowsza – Lokalna Grupa Działania 
ul. Juliana Stępkowskiego 17 (lokal nr 111) 05-555 Tarczyn, telefon: (22) 715 79 54, e-mail: lgd@vp.pl

Działamy w Partnerstwie z Bialskopodlaską Lokalną Grupą Działania, Lokalną Grupą Działania Ziemi Siedleckiej oraz DEUTSCHLAND LEADER-Regionalmanagement Dübener Heide/ 
LAG Dübener Heide Sachsen. Jest to projekt współpracy międzynarodowej, którego zakres tematyczny został wypracowany przez wszystkich partnerów i ostatecznie uregulowany 
umową partnerską.  
Kwota wsparcia dla naszego Stowarzyszenia to 22 706,00 zł

      
INFORMACJA 

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:
1.    wynajęcia na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2023 r. do dnia działek 

oznaczonych nr ewid. 6/16, 6/17, 6/18, 6/19, 6/20 obręb 26, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem 
teren zieleni;

2.    wynajęcia na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.11.2022 r.  części działki 
oznaczonej nr ewid. 56 obręb 56, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem pod garaż oraz miejsce 
przed garażem;

3.    wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.10.2022 r. do dnia 14.02.2027 r. 
części działki oznaczonej nr ewid. 18/74 obręb 17, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem pod 
ogródek lokalu gastronomicznego;

4.    wynajęcia na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2023 r. do dnia  działkę 
oznaczoną nr ewid. 2/1 obręb 22, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem pod wiatę śmietnikową, 
parking, teren pod magazynem oraz dojazd do składowanych materiałów;

5.    wynajęcia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2023 r. do dnia  31.12.2027 r. 
część działki oznaczonej nr ewid. 63/1 obręb 20, miasto Piaseczno, z przeznaczeniem pod komórkę 
gospodarczą oraz teren przed komórką;

6.    wynajęcia na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2023 r. części działki 
oznaczonej nr ewid. 768/32 oraz części działki nr ewid. 768/30 obręb Gołków, gmina Piaseczno, 
z przeznaczeniem pod teren zieleni i wiatę gospodarczą;

7.     wynajęcia na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym od dnia 01.01.2023 r.  części działki 
oznaczonej nr ewid. 2/3 obręb 9, miasto Piaseczno,z przeznaczeniem pod zaplecze zakładu 
szklarskiego, wiaty, magazyny oraz miejsca parkingow,

8.    wynajęcia w trybie bezprzetargowym, na czas nieoznaczony, z mocą obowiązującą od dnia 
01.11.2022 r. części działki nr 24/2 obręb 57, m. Piaseczno, poł. przy ul. Świętojańskiej, o pow. 154 
m2, z przeznaczeniem pod teren zieleni, ciąg komunikacyjny oraz wiatę śmietnikową, 

9.    wynajęcia na czas oznaczony z mocą obowiązującą od dnia 01.11.2022 r. do dnia 31.03.2024 r. 
działki oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków nr 170 o pow. 23 m2 oraz udział w działkach 
nr 55/1, od 270/1 do 270/13, 267/1, 267/2, 269/1, 269/2, 268 wynoszący 45 m2, położonych 
w obr. 5, m. Piaseczno przy ul. Mleczarskiej, na rzecz dotychczasowego użytkownika,  
z przeznaczeniem pod garaż i ciągi komunikacyjne – drogi dojazdowej do garażu,

10.  wynajęcia w trybie bezprzetargowym, na czas nieoznaczony, z mocą obowiązującą od dnia 
01.01.2023 r. działki nr 47 obr. 27 oraz części działki nr 44, obr. 27 m. Piaseczno, poł. przy ul. 
Orzeszkowej, o łącznej pow. 602 m2, z przeznaczeniem pod teren zieleni i ciąg komunikacyjny 
oraz garaż.

11.  wynajęcia w trybie bezprzetargowym, na czas nieoznaczony, z mocą obowiązującą od dnia 
01.01.2023 r. działek oznaczonych nr ewid. nr 70/2 i nr 53/4, poł. w Złotokłosie przy ul. 
Piaseczyńskiej, o pow. 1297 m2, z przeznaczeniem pod parking i ciąg komunikacyjny,

12.  wynajęcia w trybie bezprzetargowym, na czas nieoznaczony, z mocą obowiązującą od 
dnia 01.01.2023 r. części działek oznaczonych nr ewid. nr 3/44 i nr 3/45, obr. 28, połozonych  
w Piasecznie w rejonie ul. Żeromskiego, o pow. 50 m2, z przeznaczeniem pod teren,  
na którym zlokalizowana jest stacja pomp zasilająca nawadnianie plantacji aronii, 

13.  wynajęcia w trybie bezprzetargowym, na czas nieoznaczony, z mocą obowiązującą od dnia 
01.01.2023 r. części działek oznaczonych nr ewid. nr 48/2, 48/1 oraz nr 47/3, obr. 61, położonych 
w Piasecznie w rejonie ul. Ziołowej i ul. Redutowej, o pow. 388 m2, z przeznaczeniem pod teren 
zieleni,  

14.  wynajęcia w trybie bezprzetargowym, na czas nieoznaczony, z mocą obowiązującą od dnia 
01.01.2023 r. części działki oznaczonej nr ewid. nr 35, obr. Żabieniec IRS, położonej przy ul. 
Przelotowej, o pow. 370 m2, z przeznaczeniem pod teren zieleni,  

15.  wynajęcia w trybie bezprzetargowym, na czas nieoznaczony, z mocą obowiązującą od dnia 
01.01.2023 r. części działek  oznaczonych nr ewid. nr 3/60 i nr 3/61, obr. 3, położonych  
w Piasecznie przy ul. Chabrów, o pow. 822 m2, z przeznaczeniem pod teren zieleni,  

16.  wynajęcia, na czas oznaczony, od dnia 01.09.2022 r. do dnia 31.12.2023 r. części działki  
nr 25/3, o pow. 80 m2, położonej w Henrykowie-Uroczu, przy ul. Słowiczej, z przeznaczeniem 
pod teren zieleni,  

17.  wynajęcia, na czas oznaczony, od dnia 01.09.2022 r. do dnia 31.12.2023 r. części działki nr  
25/3, o pow. 78,50 m2, położonej w Henrykowie-Uroczu, przy ul. Słowiczej, z przeznaczeniem 
pod teren zieleni,  

Wykazy zostały podane do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia, tj.  
od dnia 19.10.2022 r.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

\\\ GÓRA KALWARIA 

Miasto skorzysta ze środków 
unijnych na projekt badawczy 
i inwestycje, które obejmą 
basen Ośrodka Sportu  
i Rekreacji. W ramach 
programu sprawdzana 
będzie reakcja użytkowników 
pływalni na nieco niższą 
temperaturę wody,  
a wentylacja przejdzie 
modernizację.      

Na przełomie sierpnia i września 
basen w Górze Kalwarii przeszedł 

remont. Włodarze miasta mają świado-
mość, że blisko 25-letni obiekt wyma-
ga ogromnych środków i pracy, ale na 
razie przeprowadzono najważniejsze 

prace. Wymieniono wodę, wyremon-
towano hol i korytarz, wykonano re-
nowację urządzeń podbasenia (pompy, 
silniki). 

Basen wciąż czeka na remont gene-
ralny, który pomoże zmniejszyć koszty 
eksploatacji, ale też zwiększy komfort 
użytkowników. Aby poprawić fatalny 
stan obiektu, gmina po raz kolejny sięg-
nęła po środki unijne, dzielone wprost z 
Brukseli. – Tym razem bierzemy udział 
w programie Horizon wraz z grupą 
ponad 20 instytucji-partnerów z całej 
Europy – informuje Piotr Chmielewski, 
rzecznik prasowy urzędu miasta. – Jest 
to projekt badawczy, ale część projektu 
zakłada inwestycje w zakresie popra-
wy efektywności energetycznej base-
nu i zmniejszenia energochłonności w 
przedziale 20-30 procent.

\\\   Dążyć do pełnej  
termomodernizacji

W trakcie projektu, który dopiero 
się rozpocznie, urządzenia basenowe 
zostaną opomiarowane, jednak jego 
głównym celem będzie sprawdzenie, 
w jakim stopniu użytkownicy basenu 
są skłonni zmienić swoje przyzwy-

czajenia, mając świadomość, że w ten 
sposób oszczędzają energię i zmniej-
szają koszty funkcjonowania obiektu. 
– Chodzi o sprawdzenie, jak zareagują 
np. na lekkie zmniejszenie temperatury 
wody pod prysznicem. To w przypad-
ku basenu może przynieść wymierne 
oszczędności, szczególnie w obecnym 
czasie, gdy ceny energii oszalały – tłu-
maczy Piotr Chmielewski. – Jeśli chodzi 
o inwestycje, w przypadku tego projek-
tu skupimy się głównie na zmodernizo-
waniu wentylacji. Chodzi np. o odzysk 
ciepła. Będą także inne elementy, ale 
wentylacja tu przoduje – dodaje.

Basen ma gotowy audyt energe-
tyczny, wskazujący jakie środki należy 
podjąć, aby obniżyć koszty jego działal-
ności. Gmina zapewnia, że nie poprze-
stanie na realizacji projektu w ramach 
Horizona i będzie dążyła do pozyskania 
dofinansowania, aby wykonać pełną 
termomodernizację obiektu.

Anna Żuber

Obniżyć koszty eksploatacji

Gmina zapewnia,  
że nie poprzestanie 

 na realizacji projektu  
w ramach Horizona 

i będzie dążyła 
do pozyskania 

dofinansowania, 
aby wykonać pełną 
termomodernizację 

obiektu

W ramach projektu realizowanego ze środków unijnych energochłonność  
basenu ma się zmniejszyć o 20-30 procent
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 DAM PRACĘ 
Duża marka odzieżowa,  

ze szwalnią w Grodzisku Mazowieckim, 
poszukuję osób na stanowisko  

szwaczka/szwacz/zespoły szwalnicze. 
Oferujemy atrakcyjne zarobki  

na nowoczesnym parku maszynowym. 
Praca przez cały rok. Odszycia  

dotyczą odzieży damskiej lekkiej.  
Jednozmianowy system pracy-akord. 

Шукаю на роботу швачку, 
пропонуємо привабливий заробіток 

на сучасному машинному парку. 
Працюємо цілий рік.Oднозмінна 

відрядна система роботи. 
Польська мова не обов’язкова.  

tel. 513095789
Poszukujemy stolarza i pomocnika  
stolarza z doświadczeniem od zaraz  
tel. 603 794 169 
Poszukiwany pracownik fizyczny: ogrody, 
kostka, ogrodzenia. Mile widziane prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841
Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395
Firma ogrodnicza zatrudni doświadczo-
nych ogrodników oraz pracowników 
fizycznych do zakładania i pielęgnacji 
ogrodów, tel. 789 452 358 
Brukarzy z doświadczeniem lub do przy-
uczenia, mile widziane prawo jazdy kat. B, 
praca w Piasecznie, tel. 511 126 841
Przyjmę do zakładania ogrodów, mile  
widziane doświadczenie i prawo jazdy 
kat. B, tel. 511 126 841 
Przyjmę do prac brukarskich,  
ogrodzenia, niwelacja terenu. Możliwość 
zakwaterowania, tel. 501 683 631
Zatrudnię ekspedientkę Carrefour  
Express, Gabryelin, tel. 508 288 773

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów.  

Legalizacje samowoli budowlanych 
sprzed lat, tel. 695 451 655  

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

Wykonujemy instalacje elektryczne  
i hydrauliczne tel. 602 624 597 

Remonty i wykończenia wnętrz (glazura, 
malowanie, szpachlowanie, hydraulika, 
elektryka) tel. 517 687 247 
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych, 
 dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63
Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 
Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 
ANTENY TV, TV SAT. Konfiguracja  
i naprawa sprzętu RTV, 501 700 315 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Obwoźny skup złomu tel. 501 314 711 
Docieplanie budynków, malowanie ele-
wacji, podbitka, poddasza tel. 501624562
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
Cyklinowanie, Parkiety 502514388 
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów, 
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
ELEKTRYK 507172749
Elektryk tel. 666 890 886 
GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482
KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Pranie kanap, dywanów, wykładzin  
tel. 669 945 460
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Kominiarz tel. 500 214 632 
HYDRAULIK TEL. 735 392 792
Wycinka drzew tel. 505 591 721
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Dachy - pokrycia, naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Czyszczenie, malowanie elewacji, wnętrz, 
ogrodzeń itp, tel. 731 758 980
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998
Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

KUPIĘ  
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418

SPRZEDAM  
Sprzedam skuter KYMCO BED-WIN 
50 cm, przebieg 12 000 km, stan bdb, 
605348365 
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ
Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny. 
tel. 510 210 692 
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO-KASACJA SKUP-AUT  
legalna FIRMA 515 514 100 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup aut na kasację 508206738 
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300 

AUTO-MOTO SPRZEDAM
Sprzedam Auto Renault Megan 2019  
PILNIE stan idealny tel. 504 333 390 

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
Do wynajęcia bezpośrednio dom 400 m2 
na biuro, Mokotów, blisko metra  
Wilanowska, tel. 602 770 361    

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
Kupię las koło Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Piękne działki rekreacyjne leśne k. Prażmo-
wa, tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144                      

ZDROWIE 
SEZAM, sklep zielarsko medyczny  

i zdrowa żywność, ul. Czajewicza 1,  
róg Nadarzyńskiej, PIASECZNO,  

tel. 506 76 74 74 
Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221   

RÓŻNE
Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966   

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277
Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555
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